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ACTA PLE NÚM. 10/02 
 
 
SESSIÓ CELEBRADA PER L'AJUNTAMENT EL DIA 28 DE 
NOVEMBRE DE  2002. 
 
 
 
CARÀCTER DE LA SESSIÓ: ORDINÀRIA 
CONVOCATÒRIA: 1ª 
DATA: 28 DE NOVEMBRE DE 2002. 
 
 
 A la ciutat de Cornellà de Llobregat, quan són les vint hores del dia 
vint-i-vuit de novembre de dos mil dos, es reuneixen a la sala de sessions 
d'aquest Ajuntament, prèvia convocatòria realitzada a l’efecte en els termes 
legalment establerts, els membres integrants de l'Ajuntament Ple que a 
continuació es relacionen, en sessió ordinària i primera convocatòria, sota la 
Presidència del senyor Alcalde, i assistits per mi, la Secretària General. 
 
 
 
ASSISTENTS 
 
 
Alcalde 
 
Sr.  José Montilla Aguilera 
 
 
Primer Tinent d'Alcalde 
 
Sr.  Antonio Martínez Flor 
 
 
Tinents/a d'Alcalde 
 
Sr. Vicenç Badenes i Teixidó 
Sr. Antonio Balmón Arévalo 
Sr. José Luis Morlanes Galindo 
Sra. Carmen Romero López 
Sr. Ramon Salabert Parramon 
 
 
Regidors/es 
 
Sr. Nèstor Artís i Villena   
Sra. Susana Cordero Rojas  
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Sra. Mª Isabel Espinosa Fernández 
Sr. Sergi Fernández Mesa 
Sr. Ignacio Flórez Barrón 
Sr. Arnau Funes Romero 
Sr. Juan Antonio García Díaz 
Sr. Alberto García Llorente 
Sra. Cristina Gasull Martínez 
Sra. Judith Ibàñez Vives 
Sr. Llorenç Luna Rodríguez  
Sr. Manuel Luque del Rio 
Sr. Perfecto Madrid Olmos 
Sra. Aurora Mendo Sánchez 
Sr. Antonio Naranjo Hijos 
Sra. Glòria Récio Díaz 
 
 
Secretària General 
 
Sra. Carmen Alonso Higuera 
 
 
Interventor 
 
Sr.  Joan R. Sagalés Guillamón 
 
 
NO ASSISTENTS: 
 
Excusen:  
 
Sr. Miguel López Sánchez 
Sr. Joan Tardà i Coma 
 
 
 
 En primer lloc pren la paraula el Sr. Alcalde, José Montilla Aguilera, 
per proposar als assistents que, donat que hi ha una concentració de persones 
davant la porta d’entrada de l’Ajuntament, la sessió plenària se celebri a porta 
tancada, com ja s’ha fet en situacions semblants.  
 
 La petició és acceptada per unanimitat.  
  
 
 Per l'Alcaldia-Presidència es declara oberta la sessió, i es passa a 
despatxar els assumptes que figuren a l'ordre del dia i que són els següents: 
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I 
 

PART RESOLUTIVA 
 
 
PROPOSTES DE SECRETARIA 
 
 
 1.- Aprovació de l'acta núm. 9/02, corresponent a la sessió 
ordinària del dia 31 d’octubre d'enguany. 
 
 L’esborrany de l’acta ha estat lliurat a tots els regidors i regidores 
junt amb la convocatòria d’aquesta sessió. 
 
 PROPOSTES D’ESMENES 
  
  En primer lloc pren la paraula el senyor Ramon Salabert Parramon, 
per manifestar que a l’últim paràgraf de la pàgina 89, diu: 
 
 “....entrar en vigor el gener de 2003, ....” 
 
 I,  hauria de dir: 
 
 “....entrar en vigor el gener de 2004, ....” 
 
  
 VOTACIÓ         UNANIMITAT 
 
 
 
 ESMENES APROVADES 
 
 
 A l’últim paràgraf de la pàgina 89, ha de dir: 
 
 “....entrar en vigor el gener de 2004, ....” 
 
 
 
 2.- Donar compte i, si és el cas, ratificar els decrets i 
resolucions de l'Alcaldia que a continuació es relacionen. 
 
 
 Per la Secretària de la Corporació i a efectes de  la seva ratificació o 
el seu coneixement, es dóna lectura dels Decrets i Resolucions dictats per 
l'Alcaldia, el text literal dels quals és el següent: 
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2.1.- Decret núm. 6209/02 de data 14 de novembre. 
 
 
 “Aquesta Alcaldia, mitjançant Decret dictat el dia 28 d’octubre de 
1999, amb el número 5087/99, i com a conseqüència de la nova organització 
derivada de la Corporació sorgida  de les Eleccions Municipals que varen tenir 
lloc el dia 13 de juny anterior, va designar els membres integrants del Ple del 
Consell Municipal de Cooperació i Solidaritat Internacional de Cornellà de 
Llobregat, modificat posteriorment per Decrets de l’Alcaldia números 
959/2000, de 24 de febrer,  2966/2000, de 8 de juny, 2786/2001, de 16 de 
maig i 989/2002, de 26 de febrer. 
 
 Atès que mitjançant escrit del Tinent d’Alcalde de Cultura, Esports, 
Relacions Ciutadanes i Cooperació i Solidaritat, de data 4 de novembre 
d’enguany, es sol·licita el canvi de Vocals, titular i suplent, representants del 
CEIJ MOWGLI, en el Consell Municipal de Cooperació i Solidaritat 
Internacional de Cornellà de Llobregat. 
 
 Per tot això, aquesta Alcaldia, en ús de les atribucions que 
legalment té conferides,  
 

HA RESOLT 
 
 Primer.- Modificar el Decret de l’Alcaldia número 5087/99, de 28 
d’octubre, en el sentit de nomenar com a  Vocals, titular i  suplent del Ple del 
Consell Municipal de Cooperació i Solidaritat Internacional de Cornellà de 
Llobregat, en representació del CEIJ MOWGLI, als senyors Albert Elizondo 
Polanco i Xavier Ramos Tardà, respectivament. 
 
 Segon.- Deixar sense efecte el nomenament de Vocal, efectuat el 
seu dia, a favor de la senyora Margarita Rey i Gonell, efectuat per Decret 
d’aquesta Alcaldia núm. 5087/1999, de 28 d’octubre. 
 
 Tercer.- Comunicar aquest Decret al Departament de Cultura, 
Esports, Relacions Ciutadanes i Cooperació i Solidaritat d’aquest Ajuntament, 
així com al President, Vice-president i Secretari del Consell Municipal de 
Cooperació i Solidaritat Internacional de Cornellà de Llobregat, i a les persones 
interessades, als efectes escaients.  
 
 Quart.- Donar compte al Ple de l’Ajuntament d’aquesta resolució, en 
la pròxima sessió que es convoqui, per a la seva ratificació.” 
 
 
 Pren la paraula el Sr. Alcalde, José Montilla Aguilera, per 
manifestar que l’objecte del Decret és per fer una substitució en el Consell 
Municipal de Cooperació i Solidaritat, amb motiu de què en una de les entitats 
que el formen han fet eleccions i han canviat la seva Junta Directiva. 
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 Tot seguit se sotmet a votació el decret, i és ratificat per unanimitat 
dels assistents. 
 
 

2.2.- Decret núm. 6385/02 de data 19 de novembre. 
 
 “Vista la proposta de contractació presentada pel Departament de 
Cultura, als efectes d’atendre els treballs de suport tècnic i de taquilles del 
Festival Internacional de Pallassos, que tindrà lloc a la nostra ciutat del 22 de 
novembre de l’1 de desembre del 2002, 
 
 Atès que la proposta de candidats per la realització d’aquestes 
funcions puntuals i específiques per atendre els serveis complementaris i 
específics es realitza tenint en compte aquestes característiques peculiars, i la 
seva experiència acreditada en aquest Ajuntament en la realització d’activitats 
similars, 
 
 Atès que no s’havia programat cap convocatòria per atendre aquesta 
contractació per la manca de definició prèvia de les necessitats finals que 
s’haurien d’atendre per recursos propis, donades les característiques del 
Festival i les aportacions i contribucions d’altres Administracions Públiques, 
 
 Atès que a les dades actuals es inviable poder assegurar els serveis 
que es precisen atendre sense tenir que recórrer a contractacions per la via 
d’urgències, 
 

Atès que l’Ajuntament va preveure aquest programa en el 
pressupost per l’exercici 2002, mitjançant la partida 21 451 D0  13100 
Personal eventual/Festival de Pallassos, i que existeix dotació suficient per 
atendre el seu cost dins de la classificació funcional 451. 

  
Atès el que preveuen els articles 16 d), 19 i 20 del Reglament del 

Personal al Servei de les Entitats Locals així com amb l’article 15.1 a) de 
l’Estatut dels Treballadors, i l’article 2 del Reial Decret 2720/1998, de 18 de 
desembre. 
 
 Aquesta Presidència fent ús de les atribucions que li confereix 
l’article 21 de la Llei 7/1985 de 2 d’abril, modificada per la Llei 11/99, de 21 
d’abril, 

 
HE RESOLT 

 
Primer.- Declarar raons d’urgència per contractar el personal 

laboral de caràcter no permanent per atendre el servei determinat de suport a 
la celebració del Festival Internacional de Pallassos 2002. 

 
Segon.- Autoritzar la contractació no permanent del personal que 

tot seguit es relaciona, pels dies i períodes que s’indiquen per atendre el servei 
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determinat esmentat, en la categoria professional, jornada total  i retribucions 
que també s’especifiquen: 

 
 
Nom                                  Categoria             Període/dies         Retribució/brutes 

 
FRANCESC GERMAN MARTÍN MUÑOZ       Peó             18/11 al 3/12/02        1.114,76 euros 
HECTOR PUENTE GARCIA                  Peó             18/11 al 3/12/02        1.114,76 euros 
ASIER LÓPEZ GALAR                                 Peó             18/11 al 3/12/02        1.114,76 euros 
CARLOS MIGUELEZ INFANTES                  Peó             18/11 al 3/12/02        1.114,76 euros 
JESUS MORENO GARCIA                           Peó             18/11 al 3/12/02        1.114,76 euros 
DIEGO ESCOBAR CORVO             Informador       15/11 al 5/12/02        1.077,05 euros 
ALBA GALLARDO JAUDENES               Informador.      15/11 al 5/12/02        1.077,05 euros 
 
 

Tercer.- Establir a l’esmentat personal la resta de condicions 
establertes per al personal laboral d’aquest Ajuntament. 

 
Quart.- Comunicar la present resolució als interessats, al 

Departament de Cultura i Joventut, al Departament d’Organització i Recursos 
Humans i al Comitè d’Empresa. 

 
Cinquè.- Donar compte de la present resolució al Ple, en la propera 

sessió que se celebri. 
 
Sisè.- Publicar la present contractació en el Butlletí Oficial de la 

Província i Diari Oficial de la Generalitat de conformitat al que preveu la 
normativa vigent.” 
 
 
 Seguidament intervé el senyor Antonio Balmón Arévalo, com a 
President-Delegat de la Comissió Informativa d’Interior, Comerç i 
Comunicació, per manifestar que mitjançant el present Decret s’aprova la 
contractació de 5 peons i dos informadors durant 15 dies, per a realitzar 
serveis especials durant el Festival de Pallassos. 
 
 Després d'això els reunits manifesten quedar-ne assabentats. 
 
 
 
PROPOSTA DE LA COMISSIÓ INFORMATIVA D’INTERIOR, COMERÇ I 
COMUNICACIÓ 
 
 
 3.- Aprovació dels Plecs de Clàusules Administratives Generals 
de l’Ajuntament de Cornellà i dels seus Organismes Autònoms. 
 
 DICTAMEN 
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 “En data 8 juliol de 1995, el Butlletí Oficial de la Província de 
Barcelona (BOPB núm. 162, annex I, pàgines 2 a 8) va publicar un model de 
Plec de Clàusules Administratives Generals aplicables a la contractació d’obres 
i instal·lacions. 
 
 La referida publicació la va efectuar la Diputació de Barcelona com 
una actuació d’assistència i cooperació locals als municipis de la província de 
Barcelona, i amb motiu de la promulgació de la Llei 13/1995, de 18 de maig, 
de Contractes de les Administracions Públiques (LCAP). 
 
 En data 27 de Juliol de 1995, el Ple de l’Ajuntament va acordar 
aprovar inicialment el Plec de Clàusules Administratives Generals, aplicable a 
la contractació d’obres i instal·lacions, i posteriorment modificat per tal de 
adequar-lo a les Directives 92/57/CEE pel Ple de data 30 d’abril de 1998, així 
com el Plec de Clàusules Administratives Generals aplicable al tipus de 
contracte de consultoria i assistència, de serveis, de treballs específics i 
concrets, no habituals i de subministrament.  
 
 D’aleshores ença les modificacions normatives en matèria de 
contractació administrativa més rellevants, en síntesi, han estat disposades 
pels textos següents : 
 

• La L 53/1999, de 28.12, per la qual es modificà la LCAP/1995, 
publicada en el BOE núm. 311, del 29.12.1999, i l’entrada en vigor 
de la qual va produir-se als tres mesos de la publicació. 
 

• El Text Refós de la Llei de Contractes de les Administracions 
Públiques (TRLCAP), aprovat pel RD Legislatiu 2/2000, de 16.6, 
publicat en el BOE núm. 148, del 21.6.2000, i l’entrada en vigor del 
qual es produí l’endemà d’aquesta data. 
 

• La L 24/2001, de 27.12, de Mesures Fiscals, Administratives i de 
l’Ordre Social, vigent des de l’1.1.2002, que modificà el 
TRLCAP/2000 (arts. 15.1, darrer paràgraf, 151.5, 187.4, 196.3.f, 
198.5, i disposició addicional novena, punt 6). 
 

• El Reglament General de Contractes de les Administracions 
Públiques (RGLCAP), aprovat pel RD 1098/2001, de 12.10, publicat 
en el BOE núm. 25, del 26.10.2001, i l’entrada en vigor del qual es 
produí als sis mesos de la publicació. 

 
 L’entitat de les modificacions normatives aprovades ha fet 
necessària una revisió d’un gran nombre de clàusules del Plec; unes per 
l’efecte de transposició de què n’ha estat objecte la legislació bàsica, i altres 
per la incorporació de noves previsions. 
 
 Tant pel caràcter de la revisió efectuada, com pel nombre de 
clàusules afectades, el tràmit que s’ha de seguir és el propi de la modificació 
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d’ordenances locals, atesa la naturalesa de disposició reglamentària atribuïda 
als plecs de clàusules administratives generals per l’article 269.3 de la Llei 
catalana 8/1987, de 15.4 (municipal i de règim local de Catalunya). De 
conformitat amb aquest article, en relació amb el 162 del mateix cos legal, el 
49 de la L 7/1985, de 2.4 (reguladora de les Bases del Règim Local) i 60 a 66 
del Reglament català d’obres, activitats i serveis dels ens locals (ROAS), 
aprovat pel D 179/1995, de 13.6, el procediment que s’ha de seguir és el 
següent: 
 

a) Aprovació inicial del Ple. 
b) Informació pública i audiència dels interessats, per un període 

mínim de trenta dies, perquè puguin presentar reclamacions i 
suggeriments. 

c) Resolució de totes les reclamacions i els suggeriments presentats i 
aprovació definitiva del ple. En cas de no haver-hi cap reclamació o 
suggeriment l’acord inicial esdevindrà definitiu. 

 
 Sobre l’aplicació d’aquest procediment s’ha de fer esment del 
Dictamen de la Comissió Jurídica Assessora núm. 185/1995, que va 
concloure que l’article 269.3 de la L 8/87 no va veure’s afectat per l’article 
49.3 de la L 13/1995, en no tenir aquest caràcter bàsic, i constituir aquell 
norma específica; criteris aquests que cal entendre vigents, si més no referits, 
ara, a l’art. 48.3 del TRLCAP/2000.  
 
 Com ja s’ha anticipat, la revisió afecta a un nombre elevat de 
clàusules, fet que aconsella l’aprovació d’un nou text del Plec. El detall i la 
justificació dels redactats de les clàusules es troben exposats a la Memòria 
que consta a l’expedient. Sense perjudici de la remissió a aquesta Memòria, les 
clàusules del Plec responen, en síntesi, als objectius següents: 
 

1r. Adequació dels continguts del Plec anterior a les noves previsions 
legals (L 53/1999 i TRLCAP/2000). 

 
2n. Inclusió de les prescripcions derivades del nou Reglament General 

de la Llei de Contractes de les Administracions Públiques 
(RGLCAP/2001). 

 
3r. Criteris o decisions susceptibles de ser adoptades en el marc de la 

potestat d’autoorganització de la Corporació (L 7/1985, 4.1.a). 
 
4r. Introducció d’unes previsions generals aplicables als contractes de 

gestió de serveis públics, administratius especials i privats. 
 
 La Diputació de Barcelona ha publicat els Plecs de Clàusules 
Administratives Generals aplicables als contractes d’obres i instal·lacions, així 
com el Plec de Clàusules Administratives Generals aplicables als contractes de 
consultoria i assistència, de serveis, de treballs específics i concrets, no 
habituals i de subministrament , al Butlletí Oficial de la Província  número 
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172 de data 19 de juliol del 2002, i als quals se haurien d’afegir les 
modificacions municipals.  
 
 Per tot l’exposat aquesta Comissió Informativa de Règim Interior i 
Comunicació, proposa al Ple l’adopció dels següents: 
  

ACORDS 
 
 Primer.- Aprovar inicialment el Plec de Clàusules Administratives, 
Generales aplicable a la contractació d’obres i instal·lacions, el text del qual és 
el mateix que apareix publicat en el Butlletí Oficial de la Província de 
Barcelona número 172 Annex I, del 19 de Juliol del 2002, així com el Plec de 
Clàusules Administratives Generals aplicables als contractes de consultoria i 
assistència, de serveis i de subministraments, a altres contractes 
administratius i als privats de la Corporació, el text del qual es el mateix que 
apareix publicat en el Butlletí Oficial de la Província número 172 Annex II, del 
19 de Juliol de 2002, ambdues Plecs amb les següents modificacions : 
 
Modificacions al Plec de Clàusules Administratives Generals d’obres i 
instal·lacions  
 
 Clàusula 4.- Efectes de les modificacions legislatives 
 
 El tercer apartat  tindrà la següent redacció: 
 
 “De verificar-se la revisió i regulació normatives previstes als dos 
números anteriors, correspon al Ple de la Corporació introduir al text del Plec les 
correlatives modificacions o les pertinents aclariments. 
 
 Clàusula 6.- Capacitat, solvència i classificació d’empreses i Registre 
de Licitadors.  
 
 El segon apartat tindrà la següent redacció: 
 
 “En aquelles licitacions que així s’estableixi en el Plec de Clàusules 
administratives particulars, seran valides la presentació de la documentació 
corresponent als Registres de licitadors als que la Corporació estigui adherit, 
d’acord amb els requisits i condicions establertes per les Normatives pròpies 
d’aquests registres.” 
 
 Clàusula 25.- Procediments i formes d’adjudicació. 
 
 El quart apartat tindrà la següent redacció: 
 
 “Per aquells contractes de més de 18.030 euros, fins al límit dels 
contractes menors, es requerirà. 
 
 Sol·licitud pel departament de tres ofertes com a mínim, a empreses 
naturals o jurídiques, facultades per a l’execució del contracte. 
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 Rebudes les ofertes haurà de ser elaborat un informe pel Cap del 
Departament respecte de l’oportunitat d’aquestes i una proposta de Decret i 
d’acord en funció de qui sigui l’òrgan competent per a contractar. 
 
 Ultimat això, s’haurà de trametre al Departament de Contractació i 
Patrimoni pel seu informe i emès aquest, es continuarà la tramitació habitual” 
 
 Clàusula 26.- Contractes menors 
 
 El segon apartat tindrà la següent redacció: 
 
 “La tramitació de l'expedient del contracte menor sols exigirà el 
pressupost de les obres, l'aprovació de la despesa i la incorporació de la factura 
corresponent, que ha de reunir els requisits establerts a l’article 72 del 
Reglament General de la Llei de Contractes de les Administracions Públiques, tot 
això sens perjudici de l’existència del projecte quan normes específiques el 
requereixin, excepte que el Ple de l’Ajuntament determini un sistema diferent.” 
 
 Clàusula 28.- Garantia Provisional  
 
  El primer apartat tindrà la següent redacció: 
 
  “Per tal de poder acudir als procediments oberts o restringits caldrà 
constituir una garantia provisional equivalent al 2% del pressupost total del 
contracte, llevat que les Clàusules Particulars disposin el contrari en aquells 
supòsits en què la legislació ho permeti.  El pressupost total de referència és el 
que la Corporació hagi assenyalat com a base de la licitació” 
 
  Es suprimeix el setè apartat . 
 
  Clàusula 30.- Documentació a presentar a les licitacions. 
 
  Se suprimeix el segon paràgraf del apartat segon 
 
  Clàusula 45.- Programa de treball a presentar pel contractista. 
 
  S’afegeix el 4è apartat, que tindrà la següent redacció: 
 
  “El director d’obra tindrà la facultat de no tramitar les certificacions 
d’obra fins que el contractista presenti el programa de treball previst a l’article 
144.4 del Reglament de la Llei de Contractes de les Administracions Públiques. 
La manca del referit programa suposarà la suspensió en la tramitació de les 
certificacions d’obra.” 
 
  Clàusula 84 Recepció de l’obra. 
 
 S'afegeix el 6è apartat, que tindrà la següent redacció: 
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 “El contractista haurà de comunicar amb un mes d’antelació la data 
de finalització de les obres, a efectes de preveure la recepció i l’inici del serveis 
derivats de la finalització de les obres. “ 
 
Modificacions al Plec de Clàusules Administratives Generals de consultoria i 
assistència, de serveis, de treballs específics i concrets, no habituals i de 
subministrament.  
 
 Clàusula 4.- Efectes de les modificacions legislatives.  
  
 El tercer apartat tindrà la següent redacció: 
 
 “De verificar-se la revisió i regulació normatives previstes als dos 
números anteriors, correspon al Ple de la Corporació introduir al text del Plec les 
correlatives modificacions o les pertinents aclariments  
 
 Clàusula 6.- Capacitat, solvència i classificació d’empreses i Registre 
del licitador. 
 
 El segon apartat  tindrà la següent redacció: 
 
 “En aquelles licitacions que així s’estableixi en el Plec de Clàusules 
administratives particulars, seran valides la presentació de la documentació 
corresponent als Registres de licitadors als que la Corporació estigui adherit, 
d’acord amb els requisits i condicions establertes per les Normatives pròpies 
d’aquests registres” 
 
 Clàusula 17.- Garantia Provisional 
 
 El primer apartat tindrà la següent redacció: 
 
 “Per tal de poder acudir als procediments oberts o restringits caldrà 
constituir una garantia provisional equivalent al 2% del pressupost total del 
contracte, llevat que les Clàusules Particulars disposin el contrari en aquells 
supòsits en què la legislació ho permeti. El pressupost total de referència és el 
que la Corporació hagi assenyalat com a base de la licitació” 
 
 Se suprimeix el apartat 7è. 
 
 Clàusula 19.- Documentació a presentar a les licitacions. 
 
 Se suprimeix el segon paràgraf del apartat segon. 
 
 Clàusula 44.- Revisió i adequació de preus. 
 
 El segon apartat tindrà la següent redacció: 
 
  “No s’admetrà la revisió de preus en els contractes previstos en el 
present Plec (excepte que el Plec de Clàusules Administratives Particulars 
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determini un altre cosa), llevat del contracte de subministrament en la seva 
modalitat específica de fabricació a mida de les necessitats de la Corporació, i el 
de gestió de serveis públics sempre que s’especifiqui a les Clàusules Particulars, 
previsió que en tot cas haurà de detallar la fórmula o sistema de revisió aplicable 
i els supòsits d’improcedència motivada d’aquesta.  En tot cas, en el seu exercici 
es respectaran les limitacions generals de tenir lloc a partir del moment en què el 
contracte ja s’hagués executat en el 20% del seu import i de què hagi 
transcorregut un any des de la seva adjudicació, així com les altres condicions 
establertes a la normativa general de contractació. 
 
  Si el contractista formalitzés, mitjançant escrit presentat a la 
Corporació, sol·licitud de què se li aboni indemnització invocant la clàusula 
particular corresponent, i no recaigués resolució expressa en el termini dels 
tres mesos següents, s'entendrà desestimada la petició.” 
 
 Clàusula 57.- Règim econòmic i forma de pagament  
 
 El tercer apartat tindrà la següent redacció: 
 
 “En els contractes de tracte successiu l’abonament s’efectuarà sobre 
les certificacions que s’hagin expedit prenent com a base les valoracions 
realitzades la Unitat promotora promotora en els períodes que fixin les 
Clàusules Particulars, o, en defecte seu, mensualment. Igualment el pagament 
es podrà efectuar mitjançant factura o altres documents que es considerin 
suficients”. 
 
 Segon.- Sotmetre l’expedient als tràmits d’informació pública i 
audiència als possibles interessats, per un període mínim de trenta dies, als 
efectes de presentació de reclamacions i suggeriments. 
 
 Tercer.- En cas de no haver-hi cap reclamació o suggeriment, 
l’acord inicial esdevindrà definitiu. 
 
 Quart.- Deixar sense efectes al Plec de Condicions Generals 
aplicables a la contractació d’obres i instal·lacions, així com el de consultoria i 
assistència, de serveis, de treballs específics i concrets, no habituals i de 
subministrament, ambdues aprovats en sessió plenària celebrada el dia 27 de 
juliol de 1995.”  
 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del senyor Antonio Balmón Arévalo, com a President-
Delegat de la Comissió Informativa d’Interior, Comerç i Comunicació, es fa una 
explicació del dictamen, manifestant que és una adaptació dels Plecs Generals 
que aplicàvem fins ara en funció de diferents reformes que ha sofert la Llei de 
Contractes i de l’entrada en vigor del seu Reglament. 
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 A l’acord hi ha algunes aportacions singulars de l’Ajuntament, i en 
la resta el que fem és afegir-nos als Plecs aprovats per la Diputació de 
Barcelona i que ja han estat publicats al Butlletí Oficial de la Província. 
 
 Fonamentalment és una adaptació legal que no suposa canvis 
importants respecte de la situació actual sinó que alguns aspectes que ja 
estem aplicant i que s’incorporen en el funcionament normal en matèria de 
contractació. 
 
 Com ja vaig dir a la Comissió Informativa és una actualització 
derivada de les modificacions legislatives que s’han anat realitzant, i allò que 
es fa és incorporar als Plecs de Clàusules Administratives Generals aqueixes 
modificacions i deixar sense efecte l’anterior Plecs de Condicions Generals. 
 
 A continuació intervé la senyora Mª Isabel Espinosa Fernández, com 
a  Portaveu del Grup Municipal del PP, per manifestar que el seu Grup 
s’abstindrà perquè no figuren en les Meses de Contractació, encara que ho 
hem demanat reiteradament, i atès que és quelcom que desconeixem, ens 
abstenim.  
 
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmès a votació el dictamen és aprovat per majoria absoluta dels 
assistents. 
 
Abstenció 
 
Grup Municipal del PP, senyora Mª Isabel Espinosa Fernández. 
 
 
Vots a favor: 
 
Grup Municipal del PSC, senyors/es José Montilla Aguilera, Vicenç Badenes 
Teixidó, Antonio Balmón Arévalo, Susana Cordero Rojas, Sergi Fernández 
Mesa, Juan Antonio García Díaz, Cristina Gasull Martínez, Judith Ibáñez 
Vives, Llorenç Luna Rodríguez, Manuel Luque del Rio, Perfecto Madrid Olmos, 
Antonio Martínez Flor, Aurora Mendo Sánchez, José Luis Morlanes Galindo, 
Gloria Récio Díaz i Ramon Salabert Parramón. 
 
Grup Municipal d'IC-V, senyora Carmen Romero López i senyor Arnau Funes 
Romero. 
 
Grup Municipal de CiU, senyor Nèstor Artís i Villena.  
 
Grup Municipal d’EUiA, senyor Ignacio Flórez Barrón. 
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Grup Municipal Mixt, senyors Alberto García Llorente i Antonio Naranjo 
Hijos. 
 
 
 
 
 
PROPOSTA DE LA COMISSIÓ INFORMATIVA D'OBRES, URBANISME, 
MANTENIMENT, SERVEIS I MEDI AMBIENT 
 
 
 4.- Aprovar el Pla d’Acció Ambiental, que estableix l’inici del 
procés de l’Agenda 21 Local de Cornellà de Llobregat. 
 
 DICTAMEN 
 
 
  “Vist que l’Ajuntament té voluntat d’avançar cap a l’establiment 
d’una política ambiental integrada, per tal d’afavorir un desenvolupament que 
sigui compatible amb la utilització sostenible dels recursos, amb actuacions 
prioritzades, fent seves les propostes i recomanacions contingudes en el 
Programa 21 de Rio de Janeiro i la Carta d’Aalborg. 
 
 Vist el compromís adquirit de treballar i iniciar l’acció cap a la 
sostenibilitat pel municipi de Cornellà de Llobregat i altres municipis catalans 
adherits a la Xarxa de Ciutat i Pobles Cap a la Sostenibilitat, impulsada per la 
Diputació de Barcelona. 
 
 Vist el conveni de col·laboració entre la Diputació de Barcelona i 
l’Ajuntament de Cornellà de Llobregat, el qual regula les condicions de 
participació d’ambdues parts en el Programa d’Auditories Ambientals 
Municipals de la Diputació i la seva aplicació en l’elaboració de l’Agenda 21 
Municipal. 
 
 Vistes les condicions i obligacions que marca el conveni, així com el 
seu acompliment per ambdues parts. 
 
 Vistos els documents finals de l’Auditoria Ambiental Municipal de 
Cornellà de Llobregat que ha estat realitzada per l’empresa La Vola ajustant-se 
a la metodologia establerta en el Programa d’Auditories Municipals de l’Àrea de 
Medi Ambient de la Diputació de Barcelona i que integra el Pla d’Acció 
Ambiental de Cornellà de Llobregat, el qual està estructurat en 9 línies 
estratègiques, que es desenvolupen en diferents programes d’actuació o 
àmbits temàtics, i es concreten en un conjunt d’accions i projectes de caràcter 
plurianual. 
 
 Vista que la realització de les diferents accions i projectes 
involucren als diferents sectors de la nostra societat local així com a tots els 
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departaments de la corporació, els quals, en execució de les corresponents 
accions tramitaran els expedients que correspongui. 
 
 Vist l’informe del Tècnic del Departament de Medi Ambient de data 
12 de novembre de 2002. 
 
          Atès que l’ adopció del present acord és competència del Ple,  el 
President  de la Comissió Informativa d’Obres, Urbanisme, Manteniment i 
Medi Ambient a proposta de la Regidora  de Medi Ambient i Sostenibilitat, 
proposa al Ple l’ adopció dels següents  
 

ACORDS 
 
 Primer.- Aprovar el Pla d’Acció Ambiental recollit a l’Auditoria 
Ambiental Municipal,  que estableix  l’inici del procés de l’Agenda 21 Local de 
Cornellà de Llobregat. 
 
 Segon.- Donar publicitat dels documents finals de l’Auditoria 
Ambiental per arribar als diferents sectors de la nostra ciutat, i per tant, 
impulsar la participació i la implicació dels ciutadans i de les ciutadanes de la 
nostra ciutat en l’assoliment dels objectius del Pla d’Acció Ambiental. 
 
 Tercer.- Impulsar l’aplicació de les actuacions indicades en el Pla 
d’Acció Ambiental com a eina per assolir un desenvolupament sostenible en 
les diferents polítiques i accions de la nostra corporació. 
 
 Quart.- Comunicar el present acord a la Diputació de Barcelona.” 
 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part de la Regidora-Delegada  de l’Àrea de Medi Ambient i 
Sostenibilitat, senyora Carmen Romero López, es fa una explicació del 
dictamen, manifestant que el que proposem és aprovar el Pla d’Acció 
Ambiental que és l’inici de l’Agenda Local 21, però és el final de tot el procés 
de l’auditoria. 
 
 Sabeu que la Ciutat de Cornellà va signar la Carta d’Aalborg, la 
declaració d’Hannover, pertany a la Xarxa de Ciutat i Pobles per la 
Sostenibilitat, i tot això ens ha anat encaminant fins a arribar a fer l’Auditoria 
Ambiental, que es va començar a l’any 2000 a la nostra població. 
 
 Aquesta Auditoria té diversos documents i és un treball que s’ha fet 
entre diversos departaments de l’Ajuntament. El que fa és un diagnòstic de la 
situació de Cornellà des del punt de vista medi ambiental i social i alhora 
també estableix al final un seguit d’accions i propostes que és allò que 
s’anomena el Pla d’Acció Ambiental. 
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 He passat el Pla a tothom perquè ho pugueu veure i també el vam 
presentar molt detingudament en la Comissió Informativa corresponent. És un 
Pla que estableix 77 accions, i aquestes accions estan definides per unes línies 
estratègiques que toquen diversos temes i que tenen a veure amb la 
transversalitat en l’organització i gestió ambiental de l’Ajuntament, amb un 
Cornellà més accessible i amb menys cotxes, amb la millora de la qualitat de 
l’aire, de la qualitat energètica de l’aigua de la ciutat, etc. etc. O sigui, toca 
pràcticament tots els temes que tenen a veure amb el medi ambient de la 
ciutat de Cornellà.      
 
 Aquestes accions venen prioritzades en un termini d’execució, i 
algunes en un termini curt de zero a dos anys, o de tres a cinc, o fins a deu 
anys, o sigui que estem davant de l’inici de l’Agenda Local 21, hi ha accions 
que es poden derivar fins a deu anys a partir d’aquest moment. 
 
 Hi ha moltes accions que recull el Pla d’Acció Ambiental que ja 
estan iniciades, o que ja s’estan fent en alguns departaments, i allò que fem és 
posar-les com que s’estan iniciant o que ja estan en tràmits d’execució. Per 
això hi ha moltes accions que no estan valorades perquè ja estan inicialment 
dintre dels programes normals que s’estan fent des dels diversos 
departaments de l’Ajuntament. 
 
 Abasta a 11 departaments de l’Ajuntament, no només al 
Departament de Medi Ambient, no és un Pla d’Acció  que el Departament de 
Medi Ambient vigilarà o procurarà que es faci, farà una mica de “corcó” per 
ajudar a tothom a què es pugui fer, i coordinar si cal, però cada departament 
l’ha d’assumir com a propi perquè moltes coses ja dic que estaven iniciades 
dintre del propi departament. 
 
 Hi ha altres propostes que sí estan valorades, bàsicament són les 
que tenen a veure amb projectes nous, accions que no cal començar-les 
aquest any sinó que es poden començar a partir de l’any vinent, o d’aquí a dos 
o tres anys, depèn una mica del grau de prioritat de cadascuna. 
 
 La major part de les propostes que estan pressupostades pertanyen 
al Departament de Medi Ambient, sí que estan dintre dels projectes de treball 
que fa el departament. Tot allò que són campanyes de sensibilització o el 
treball sobre les aigües residuals, etc., ja estan recollides dintre de la 
programació que fem al Departament. 
 
 El que proposem ara no és tant que ens fixem amb la quantitat de 
diners que suposa allò que està valorat tècnicament, que són 580.000 euros, 
sinó que pensem que és un programa que es pot anar fent fins d’aquí a  deu 
anys i que el que nosaltres estem demanant, el que ens implica en aquest cas 
a tot l’Ajuntament, és a assumir aquests programes, posar-los en marxa i a 
comprometre’ns realment amb els canvis que ens proposen de fer.  
 
 L’auditoria s’ha fet conjuntament amb la Diputació, l’empresa que 
l’ha fet  és La Vola, la qual coneixia suficientment Cornellà. La difusió que 
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hem fet sobre els treballs que hem estat fent fins ara,  va ser el llibre “Així és 
l’Agenda 21 de Cornellà”, que explicava una mica quines eren les accions 
bàsiques i com funciona l’Agenda 21. 
 
 Ho hem treballat també en el Consell de Medi Ambient i ho hem 
presentat en el Consell d’Infància i Adolescència i en el Consell d’Ensenyament 
i en tots els llocs que es pugui fer, o sigui que estem disposats a explicar-ho i, 
sobretot, a recolzar i ajudar a la resta de departaments que també ho han 
d’assumir. 
 
 A continuació intervé el senyor Ignacio Flórez Barrón, com a 
Portaveu del Grup Municipal d’EUiA, per manifestar que, una vegada que està 
elaborat el Pla d’Acció, el que fa falta és fer-ho efectiu, perquè encara que 
s’hagin estat fent algunes coses, segons el punt primer, la línia estratègica 
fonamental és la transversalitat, i això necessita que ho assumim amb tota la 
nostra força i des de tot el conjunt de l’Ajuntament, sinó difícilment es podrà 
fer si cadascun seguim en el nostre departament-estanc i per molts esforços 
que es facin, això és necessari que canviï, i sé que hi ha algunes bones 
voluntats però això tardarà en arribar. 
 
 Penso que el programa en sí contempla tots els punts necessaris o 
gairebé tots, però allò que és cert és que uns dels principals problemes o de les 
principals recomanacions tant de l’Agenda 21, com d’altres projectes que s’ha 
anat fent sobre aquest tema, exigeix la participació. 
 
 Jo no discuteixo que en els departaments alguns han pogut 
treballar més o menys, que s’hagin fet consultes, que s’han fet coses, que 
també el Consell de Medi Ambient, desgraciadament molt reduït tant en el 
propi debat com en la participació, doncs ha participat i alguns altres 
organismes externs a l’Ajuntament. Però és necessari que això arribi al 
conjunt de la ciutadania, sinó difícilment podrem dur-lo a terme només amb 
un document. És necessari implicar al conjunt de la societat, a les 
organitzacions fonamentalment, i a partir d’això, arribar a totes parts. Podem 
dir moltes coses però penso que això és fonamental.  
 
 Darrere de tot això, per suposat, ha d’haver pressupostos que ho 
facin possible. 
 
 La base està feta, des d’on hem de treballar i fer-ho realitat sense 
cap tipus d’embuts, amb el ritme que aquí mateix es marca o que sigui 
necessari, no hi ha cap dubte de què, això no és una qüestió que es va a fer en 
dos dies, però és necessari començar ja a canviar moltes coses. 
 
 Podríem entrar en més detalls però penso que a partir d’ara el que 
fa falta és que tots assumim el tema amb totes les seves conseqüències. 
 
 Acte seguit intervé el senyor Nèstor Artís i Villena, com a Portaveu 
del Grup Municipal de CiU, per manifestar que el seu Grup creu que és una 
declaració de bones intencions, però cal que s’impliqui a tots els departaments 
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de l’Ajuntament. La major part són projectes petits però crec que són 
assumibles, el problema potser serà quan s’abordin els projectes més grans, 
creiem que el pressupost és molt just 426.000 euros anuals, i que quan 
s’hagin d’abordar els projectes més importants és possible que no es pugin 
dur a terme. 
 
 També volia fer una pregunta, quan valores el cost econòmic, diu 
“no es valora”. Vol dir que no s’ha quantificat, però que es valora?, que no és 
que no es tingui en compte.? 
 
 Seguidament intervé novament la Sra. Carmen Romero, per 
manifestar que es pot quantificar perquè ja existeixen estructures, o bé que 
només és personal i hores de feina pròpies, o sigui que no és una inversió. 
 
 A continuació pren la paraula la senyora Mª Isabel Espinosa 
Fernández, com a  Portaveu del Grup Municipal del PP, per manifestar que en 
primer lloc vol dir que li agradaria poder votar a favor i no abstenir-se d’una 
cosa que creu que és –tal com ha dit el Sr. Artís- una declaració de bones 
intencions, amb la idea, potser, de cobrir expedient, però hi ha una cosa que 
m’ha sorprès. 
 
 M’agradaria saber i preguntar quant ha costat a l’Ajuntament fer 
aquest document, perquè he vist que hi ha bastants tècnics he comptat al 
menys 10, i crec que una Auditoria ens hauria de deixar clar tot el que està fet 
i el què es pensa fer. Aquí he vist que en aquest document es barreja tot, es 
posen com a projectes a fer coses que ja estan fetes, o que s’han fet o que 
s’haurien d’haver fet i no sé com s’han desenvolupat aqueixos programes 
perquè hi ha temes, per exemple, el correu electrònic, això fa temps que està 
funcionant i es posa com cosa a dur a terme. Un altre l’estalvi de paper i 
aigua,  gràcies a la intervenció del Sr. Ignacio Flórez, ha estat una cosa que 
s’ha anat aconseguint poc a poc. Es proposa un pla d’emergència, i la meva 
pregunta és si no existeix aquest pla d’emergència a Cornellà perquè si no 
estem preparats a dia d’avui per afrontar catàstrofes naturals o no tan 
naturals, doncs aleshores “apaga y vámonos”. 
 
 El Pla d’accessibilitat que aquí es proposa fer, tinc entès que aquí 
hem aprovat, no sé si en aquesta legislatura, -em falla la memòria i la veritat 
és que no m’ha donat temps a repassar les actes- però hem aprovat un Pla 
d’Accessibilitat amb bastant impacte en la premsa, i crec que fins i tot se li va 
donar una menció a la Diputació de Barcelona, i la meva pregunta és si està ja 
caduc o s’ha de fer un altre o què ha passat amb ell?. 
  
 Hi ha una proposta que celebro de veritat que vostè la incorpori, 
però la meva pregunta és si l’Equip de Govern se la deixarà fer perquè la va 
votar en contra. És això dels semàfors sonors que els va proposar el PP, i haig 
de ser generosa i dir que crec que també ho ha proposat CiU i ERC, i vostè les 
incorpora, però aquí se’ns ha dit que no. 
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 Hi ha unes altres preguntes que també m’agradaria fer. Quan es 
refereix a crear moltes més  places d’aparcament, a què es refereix, a fer més 
pàrquings o a crear places al carrer, com estan sol·licitant els ciutadans?. 
 
 Sobre el tema de tinença de gossos, crec que s’està pagant una taxa 
per tinença de gossos, i vostè la proposa com si fos per a crear-la i que paguin 
els que embruten. I ho veig molt bé, però que paguin amb multes els que 
embruten i no que paguem tots. 
 
 Això de Catalana de Gas em sorprèn perquè jo tinc gas ciutat a casa 
meva i vostè ho proposa com una cosa nova. 
 
 També es refereix al Congrés d’Entitats com si fos una cosa que s’ha 
de celebrar i això ja s’ha celebrat, crec que està una mica passat, i la meva 
pregunta és si en aquest Congrés s’ha plantejat, quin ha estat el resultat 
perquè no tenim coneixement del resultat d’aquest congrés. 
 
 Hi ha una qüestió que he buscat amb molt d’interès perquè el tècnic 
que ens va exposar això en la Comissió Informativa va parlar d’una cosa que 
d’alguna manera ha estat la meva preocupació i és una de les meves 
preocupacions, els animals. Va parlar de tres falcons que es comprarien pels 
coloms, i jo estic bastant en contra i no voldria posar en contra d’aquest 
Ajuntament a totes les associacions de protecció d’animals. Estic en contra de 
la caça amb xarxa que s’ha dut a terme aquests dies, i aprofito per a fer 
queixes, ja que trenquen les ales i les potes als animals, i fan una veritable 
carnisseria. I jo la pròxima vegada que tingui coneixement, enviaré algun 
equip de periodistes a què facin fotografies.  
 
 M’agradaria saber si això de la compra dels falcons,  se’n durà a 
terme, perquè si això es proposa, només per aquest punt serà suficient perquè 
voti en contra. 
 
 Tot seguit pren la paraula el senyor Antonio Balmón Arévalo, com a 
Portaveu del Grup Municipal Socialista, per manifestar que per al seu Grup, 
allò que està clar és que aquesta nit no estem aquí per a cobrir l’expedient ja 
que, si l’Equip de Govern hagués volgut cobrir l’expedient, al principi del 
mandat haguéssim  fet un ideari ambiental i segurament que no estaríem avui 
davant d’aquest document. 
 
 Aquest ha estat un document elaborat amb paciència, amb 
l’aportació per part de totes les àrees de coses que es poden fer, i que algunes 
és possible que s’estiguin fent, però és, sobretot, una posada en comú de les 
actuacions municipals i, en algun cas, no seran municipals perquè hauran de 
tenir la concordança d’altres administracions o d’altres entitats per a dur-les a 
terme, perquè sense elles, evidentment, no ho podríem tirar cap endavant.  
 
 També ha estat un treball, ja de principi, de foment de la 
transversalitat, és a dir, de posar en marxa totes aquelles accions o actuacions 
que estaven previstes o que en el futur es faran per part de les diferents àrees 
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de l’Ajuntament. Per tant, no és un document de simplement cobrir 
l’expedient, passar la pàgina i dedicar-nos a una altra cosa. 
 
 En aquest mandat, continua manifestant el Sr. Balmón, l’Equip de 
Govern, fruit d’una preocupació, va crear una regidoria específica per a 
abordar el tema de medi ambient, i això significa un pas, no tan sols, cap 
endavant sinó un fet concret d’allò que entén aquest Equip de Govern per la 
política de sostenibilitat i per la política medi ambiental que s’ha de realitzar 
en la ciutat. 
 
 Però s’han fet més coses que estan reflectides en el Pla d’Acció 
Ambiental i altres coses es proposen de cara al futur, i no sé si és poc o si és 
molt diner. Hi ha actuacions que no s’han pogut valorar i actuacions que no 
s’han valorat perquè s’han pensat que es podien fer amb els recursos humans 
que té en aquests moments l’Ajuntament, i que haguéssim pogut tirar per un 
altre costat, és a dir, encarreguem estudis i més estudis però la política 
d’aquest Equip de Govern ha estat que a vegades no fa falta encarregar molts 
estudis, ja que amb els recursos humans que tenim aquí, i, evidentment, amb 
l’experiència que hi ha per part de moltes persones que treballen a 
l’Ajuntament, es podien abordar actuacions que estan plantejades en el Pla 
d’Acció Ambiental, i per això mateix no estan quantificades. 
 
 Per tant, a part del que hi ha quantificat com a diners que s’aniran 
contemplant en els successius pressupostos, hi ha una part que és difícil de 
quantificar i que és el treball, no tan sols realitzat per l’Àrea de Medi Ambient, 
sinó que se realitzaran per part d’altres àrees d’actuacions i que potser 
estaran quantificades en el pressupost d’aquelles àrees. 
 
 Crec que allò que més vertebra aquest Pla d’Acció Ambiental són 
elements que a nosaltres ens han preocupat i que aquí s’han debatut 
contínuament. L’aposta per mantenir el tema de la recollida selectiva, el 
reciclatge dels residus, també el foment del transport públic,  ningú pot negar 
que en la nostra ciutat es fomenta el transport públic, es recolza amb noves 
actuacions que estan en aquests moments previstes i que en el futur, 
evidentment, permetran racionalitzar i millorar la nostra xarxa de transport 
públic. 
 
 També es plantegen elements alternatius en allò que fa referència al 
trànsit de vianants en la ciutat, i s’intenta fomentar un aspecte que té 
dificultats com és l’ús de la bicicleta en la nostra ciutat. 
 
 Aqueixes alternatives estan contemplades, i evidentment, estan 
quantificades i plasmades en aquest document. 
 
 Unes altres qüestions que a nosaltres també ens semblen 
importants, són actuacions que anirem incorporant en acords plenaris com és 
el tema de la contaminació acústica, com és el tema no tan sols de l’actuació 
que en aquests moments se’n durà a terme en el parc de Rosa Sensat referent 
a les energies renovables, sinó l’aprovació d’una ordenança de potenciació de 
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l’ús de l’energia solar, per tant, seran actuacions que van a seguir completant 
aquest document. 
 
 En conseqüència aquest no té res d’un document d’expedient ni 
d’un document que no serà viu, perquè serà un document viu i que 
evidentment per part de l’Equip de Govern -i espero que també per part de la 
resta dels grups-, es tingui en compte que això marca un nou punt, no de 
partida, però sí un nou punt de dinàmica, del que des de l’Ajuntament es 
pretén realitzar. 
 
 Hi ha coses que aquí s’han plantejat com que no es proposa un nou 
Pla d’Emergència, ja que es diu que el que es va fer l’any 1995 s’actualitzi, 
però bé, millor no parlar de qui té o no té plans en aquest país perquè n’hi ha 
d’altres que tenen més recursos i marxen de cacera. Allò que està clar és que 
nosaltres sí que tenim un Pla d’emergència, i que nosaltres, quan ens hem 
trobat amb riscos mediambientals en aquesta ciutat, hem actuat i, per sort 
han estat pocs, i per sort, a més, en aquesta ciutat quan els riscos tenen 
possibilitat d’afectar a la ciutadania de Cornellà, s’està actuant, per exemple, 
en temes d’inundacions, les actuacions que s’estan realitzant en aquest 
mandat, sobretot en el tema de col·lectors de sanejament, són actuacions que 
evidentment disminueixen radicalment els possibles riscos que pot sofrir 
aquesta ciutat respecte a aqueix tema, així com respecte a altres temes 
mediambientals. 
 
 Per tant, nosaltres creiem que s’ha de fer una tasca d’informació, 
d’educació i de participació i crec que és una cosa que s’està impulsant des de 
la regidoria que ostenta la Sra. Carmen Romero, i per a nosaltres, 
evidentment, no és un document qualsevol, és un document important, que 
complementa totes aquelles actuacions que s’estan realitzant en aquest camp. 
 
 Novament pren la paraula la Regidora-Delegada  de l’Àrea de Medi 
Ambient i Sostenibilitat, senyora Carmen Romero López, per manifestar que 
aquest és el document final de l’Auditoria, o sigui, primer ha hagut una 
diagnosi, primer document on es diu la situació de Cornellà, i a partir d’això, 
quan hem vist els problemes que té Cornellà els punts més febles i els punts 
més forts, -que a més s’han debatut en varis fòrums  en els quals es va fer la 
presentació de la diagnosi- després es fan les propostes per millorar alguns 
dels aspectes que tenim. Per tant, estem en l’últim document. 
 
 L’Auditoria ha seguit la metodologia de la Diputació perquè està 
dintre del programa d’auditories mediambientals de la Diputació. A la vegada 
ha estat col·laborant personal de l’Entitat Metropolitana de Serveis Hidràulics, 
per tant, són dos grans administracions que coneixen perfectament el 
municipi i la dinàmica de treball que s’ha dut a terme i la manera de fer-ho. 
 
 El cost de l’Auditoria ha estat de dos milions per l’Ajuntament i la 
resta ho cobreix la Diputació per tot el treball que s’ha fet que ha sigut de més 
de dos anys i evidentment ha hagut molt treball intern. 
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 He parlat d’onze departaments que han estat col·laborant, donant 
dades, hem estat treballant directament amb els tècnics i amb els polítics, 
confrontant com estaven els plans en aquest moment, la informació que tenien 
si era correcta o no, etc. 
 
 A més, ha col·laborat Precsa i Emducsa, o sigui, les dues empreses 
municipals. Ha estat un treball laboriós i que allò que recull al final, les 
propostes que es recullen, són totes propostes realitzables, no pas utòpiques, i 
també això és important. Possiblement hi ha uns altres plans d’acció que 
parlen de cinc-centes propostes o no sé quantes, potser, hi ha altres 
ajuntaments que només parlen de quatre.  
 
 En principi, no és tan significatiu el nombre de propostes que es fan 
–les 77 accions- sinó la capacitat de realitzar aqueixes accions, el compromís 
entre tots els agents que han intervingut en l’elaboració de què allò és 
assumible i es pot fer, i, evidentment, amb els objectius que pretenem de 
millora de l’espai. 
 
 Pel que fa a algunes de les coses que preguntava la Sra. Espinosa, 
dir que el Pla d’acció se’ns lliura al Departament a finals de setembre o 
principis d’octubre, amb la qual cosa, encara es podia parlar del Congrés 
d’Entitats perquè encara no s’havia realitzat, i, a més, no diu res en contra, 
sinó simplement que en un Congrés d’Entitats també s’assumeixi i es debatin  
temes mediambientals,  i que es coneguin. 
 
 També hi ha propostes que tenen a veure amb les entitats, i de poca 
cosa serviria que en la pràctica o en la pretensió que nosaltres tenim de donar 
exemple des de l’Ajuntament, no ho assumeixin també les pròpies entitats en 
les seves relacions, en la forma de recollir els seus residus en els materials que 
utilitzen, etc. etc. O sigui que, en principi, són tot propostes que pretenem que 
també les assumeixin la resta de la societat i dels veïns de Cornellà. 
 
 Això dels falcons no està posat aquí en el Pla d’Acció sinó que 
simplement nosaltres hem contribuït amb Sanitat i amb Via Pública en temes 
o en campanyes que s’han fet en contra dels coloms o per a controlar la 
població de coloms, i si al final es decideix que s’introdueixin falcons, doncs ho 
decidirem entre tots però no és una de les coses que està recollida tal qual, 
sinó que es treballarà en aqueixa línia, igual que en la mateixa mesura 
d’aplicar el mapa sonor que tenim en aquesta moment realitzat. Hi ha un 
mapa que diu quines són les zones de Cornellà on hi ha més soroll i de quina 
manera s’hauria d’actuar per rebaixar aqueixos decibels. 
 
 En això dels semàfors, doncs exactament el mateix, no s’està en 
contra de què hi hagi un semàfor que pugui servir per a un col·lectiu 
determinat sinó en quines zones se’n posen i de quina manera es posa i 
quines repercussions poden tenir. Simplement hi ha coses que són de més 
fàcil incorporació i d’altres que seran a llarg termini, però que, evidentment hi 
ha una voluntat de seguir treballant en aqueix camí i d’assumir-les i de fer-
les, i penso que de tots els municipis que conec on s’han desenvolupat les 
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auditories, en Cornellà el treball que hem tingut tan cohesionat entre tots els 
tècnics de tots els departaments i tots els polítics de les àrees que estaven més 
implicades, crec que ha estat modèlic i exemplar, realment hi ha un 
compromís i això s’ha de reconèixer. 
 
 Seguidament intervé el senyor Antonio Martínez Flor, com a 
Regidor-Delegat de l’Àrea de Via Pública, Manteniment i Serveis, per 
manifestar que en referència a això que ha dit la Sra. Espinosa dels falcons i 
que per cert no consta,  com un dels punts que li podia fer votar en contra del 
Pla simplement demanar disculpes en el meu nom i en el de totes les entitats 
naturalistes i de defensa dels animals d’aquest país que donen suport al tema 
dels falcons com la forma més natural i més ecològica per a tenir la població 
de coloms controlada, i els falcons els subministra i subvenciona Espai 
Natural de la Generalitat i tots estem equivocats, i ho sentim molt Sra. 
Espinosa.  
 
 A continuació pren la paraula novament el senyor Ignacio Flórez 
Barrón, com a Portaveu del Grup Municipal d’EUiA, per manifestar que el 
tema central està aquí i allò que fa falta és el que jo ja he dit, però s’ha 
d’entendre que la transversalitat no és només que hagin pogut participar 
determinats departaments o tots els departaments, no és el més important. La 
transversalitat és a partir d’ara i puc dir que quan es va crear el Consell de 
Medi Ambient es van crear unes comissions i algunes que tenen una funció 
molt important no s’han reunit en tot aquest temps. La d’Espais Verds, per 
exemple, no s’ha reunit després de la primera reunió, no s’ha tornat a reunir 
per a res. 
 
 Efectivament hi ha moltes coses que s’estan fent i que s’han anat 
fent, això és veritat, però aquí hem estat reclamant que es facin coses en les 
que no era necessari tenir la documentació per aplicar-les, per exemple, aquí 
es parla de l’aigua, de com estalviar, etc. i jo estic cansat de veure aquesta 
tarda davant del mercat de Marsans com un comerciant ficava caixes de cartró 
dintre, i li vaig dir que si us plau, i em va contestar que era millor que deixar-
ho fora, i li vaig dir que millor ho deixés fora, encara que no és el millor 
mètode, però no les fiqués a dintre, i fins i tot ha anat i les ha tret. Quan es 
parla amb la gent ho entenen però quan només hi ha contenidor verd i falten 
davant d’un mercat, doncs aqueixes coses han de passar constantment.  
 
 Novament intervé la senyora Mª Isabel Espinosa Fernández, com a  
Portaveu del Grup Municipal del PP, per manifestar que quan em refereixo al 
document, em refereixo a la redacció, i si vostè porta per a aprovar avui un 
document, -entenc que se li hagin donat no sé quin dia com acaba de dir 
vostè- però jo  entenc que es pot corregir i no posar coses com aprofitant el 
Congrés d’Entitats que es farà a l’octubre del 2002. Escolti, estem al 
novembre, i jo crec que els temps dels verbs estan ben definits, jo només estic 
dient això. 
 
 Pel que fa a què s’ha de fer, doncs no, s’ha de dir que s’està fent o 
que està fet o que es renovarà, però no que es va a proposar una cosa que ja 
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està o que hauria d’estar, perquè amb això ve el meu dubte, perquè si hem 
aprovat una cosa i ara se’n diu que s’ha de tornar a aprovar és perquè no s’ha 
fet,  i aqueixa és la meva deducció.  
 
 En relació amb això que diu el Sr. Martínez Flor dels falcons, jo com 
diu vostè que té tants acords espero que el dia que aprovi aqueixa mesura 
tingui en la porta a totes les associacions de columbofília dels que porten els 
coloms esportius, perquè vostè sabrà que a Barcelona estan a punt de retirar 
aqueixos falcons perquè maten tot el que troben pel mig, i no només maten els 
coloms sinó que maten els canaris de les gàbies, i assabenti’s perquè jo sí que 
he estat parlant amb les associacions de protecció d’animals i tenen uns 
quants mètodes per a reduir. 
 
 Intervé el Sr. Martínez per dir que ja li ha demanat disculpes 
 
 Contestant la Sra. Espinosa, que sí que li ha demanat disculpes 
amb un to que no m’ha agradat i les ironies amb aquests temes sobren. Els 
coloms es poden reduir en un país civilitzat, d’una manera civilitzada, només 
han de preguntar i els hi donaran explicacions, i no ficant-les en una xarxa i 
trencant les ales i les potes davant de nens petits, i després portant-les a no sé 
on, que no he esbrinat on,  o bé, contractant falcons que quan vagin volant no 
només maten els coloms sinó que mataran també el canari de la senyora 
Maria que estarà a la galeria. Això s’ho puc assegurar perquè està passant a 
Barcelona, i m’he preocupat en preguntar, o sigui que espero que quan vostè 
ho porti al Ple,  -espero que no ho posin “sotomocho”- per aprovar-ho, 
aleshores ja veurem si té vostè moltes associacions a favor. 
 
 Novament pren la paraula la Sra. Carmen Romero, Regidora-
Delegada  de l’Àrea de Medi Ambient i Sostenibilitat, per manifestar que entén 
que hi ha temps que potser han quedat desfasats respecte de quan es va 
iniciar l’elaboració i la presentació final, però vull recordar a tots que el procés 
de discussió de l’Auditoria i de cadascun dels documents de l’Auditoria ha 
estat continu,  que ho hem discutit en el Consell de Medi Ambient i en fòrums. 
El problema  és què, a vegades, al Consell no venen els representants dels 
partits que han de venir, i és clar, et trobes ara amb un document que ho 
estàs veient gairebé per primera vegada, però és un document que ha passat 
ja per varis sedassos, ha recollit apreciacions de tècnics, de persones del 
Consell que entenien sobre temes de l’aigua i d’altres temes. S’han recollit 
totes les aportacions que s’han pogut, totes les que la gent ha aportat, i  
realment si no s’acudeix i no s’hi és, doncs no podem esperar més, i per això 
s’ha fet també tan etern, precisament perquè volíem que fos realment de 
participació i que recollís  tots els coneixements que teníem entre tots. 
 
 Acte seguit intervé el Sr. Alcalde, José Montilla Aguilera, per 
manifestar que, tal i com s’ha posat de manifest en les intervencions, -
especialment la intervenció de la Sr. Romero- estem davant de l’aprovació d’un 
document important ara i important per a treballar en el futur, i jo no 
comparteixo l’opinió de qui pensa que és una declaració d’intencions. Les 
declaracions d’intencions són sempre ambigües, generalistes, i en aquest Pla 
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hi ha compromisos i hi ha un conjunt d’accions que són compromisos i alguns 
quantificats econòmicament. 
 
 Després es pot pensar que es poden dedicar més recursos per a fer 
les coses, però és clar, per això cal que hi siguin els recursos, perquè aquí hem 
mirat sempre de no gastar-nos allò que no tenim, hem mirat de gastar-nos 
només els que tenim, i són els que són. I si algú té idees, el mes vinent que 
aprovarem el pressupost sobre com podríem recaptar més diners, doncs 
benvingudes siguin aqueixes idees, però precisament les iniciatives que hi ha 
no van precisament per a què els ajuntaments tinguem més recursos. 
 
 Per tant, això està molt bé, fan falta més recursos per a medi 
ambient i per a sanitat i per a serveis socials i per a habitatge i per a tot, però 
es pot repartir allò que es té, i la resta és un discurs buit, ja que els 
pressupostos es fan amb els recursos que es tenen i no amb les declaracions 
de principis ni de bones intencions. Penso que en aquest sentit, i per això dic 
que no és una declaració d’intencions que és de compromisos perquè, a més a 
més, en molts casos d’aquests 77 compromisos hi ha una quantificació 
econòmica i hi ha per tant, una declaració de voluntat i un compromís amb 
tothom respecte a les actuacions que en matèria de medi ambient ens 
comprometem a tirar endavant, en un procés que ha sigut llarg, participatiu, -
com han de ser aquestes coses. Tot i que això comporta a vegades moltes 
reunions i temps, però s’ha mirat de fer, i crec que estem davant d’un 
document important, no només per ara, sinó també com a guia i com a 
compromís i línia d’actuació de cara al futur, pels compromisos concrets que 
hi ha, per les propostes de revisions de plans que s’han fet en el passat, però 
que, com en tots els plans queden desfasats tots per molt ben fets que estiguin 
els plans. Passat un temps els plans s’han de revisar i desgraciadament, totes 
les revisions costen més diners i mai són, normalment,  per eliminar 
actuacions sinó per afegir i això és normal i, per tant, penso que cal valorar 
positivament la feina que s’ha fet i donar-li la importància que té l’aprovació 
d’aquest Pla.                   
 

 Tot seguit pren la paraula la senyora Mª Isabel Espinosa Fernández, 
com a  Portaveu del Grup Municipal del PP, per manifestar que ho vota a favor 
però amb reserves d’en les pròximes actuacions que vinguin votar-les en 
contra. Vull donar un vot de confiança a la Sra. Carmen Romero per a què 
aquest document es dugui a terme perquè crec que és important en allò que és 
el document en si mateix, però no estic d’acord amb la manera de redactar-lo 
ni en algunes coses, sobretot amb l’exposició. 
 
 Pren la paraula el Sr. Alcalde per manifestar que allò que es vota és 
el document, i si hi ha mesures que no estan concretades i s’han de 
desenvolupar, quan es desenvolupin cadascú és molt lliure de prendre la 
posició i l’opinió que vulgui.  
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 VOTACIÓ 
 
 Sotmès a votació el dictamen és aprovat per unanimitat dels 
assistents. 
 
Vots a favor: 
 
Grup Municipal del PSC, senyors/es José Montilla Aguilera, Vicenç Badenes 
Teixidó, Antonio Balmón Arévalo, Susana Cordero Rojas, Sergi Fernández 
Mesa, Juan Antonio García Díaz, Cristina Gasull Martínez, Judith Ibáñez 
Vives, Llorenç Luna Rodríguez, Manuel Luque del Rio, Perfecto Madrid Olmos, 
Antonio Martínez Flor, Aurora Mendo Sánchez, José Luis Morlanes Galindo, 
Gloria Récio Díaz i Ramon Salabert Parramón. 
 
Grup Municipal d'IC-V, senyora Carmen Romero López i senyor Arnau Funes 
Romero. 
 
Grup Municipal del PP, senyora Mª Isabel Espinosa Fernández. 
 
Grup Municipal de CiU, senyor Nèstor Artís i Villena.  
 
Grup Municipal d’EUiA, senyor Ignacio Flórez Barrón. 
 
Grup Municipal Mixt, senyors Alberto García Llorente i Antonio Naranjo 
Hijos. 
 

 
 
 
 
PROPOSTA DE LA COMISSIÓ INFORMATIVA DE SERVEIS A LA PERSONA 
 
 
 5.- Donar suport i recolzament al Manifest sobre la família i la 
diversitat sexual, presentat per l’Associació de pares i mares de gais i 
lesbianes. 
 
 DICTAMEN 
 
 
 “Vist el Manifest sobre família i diversitat sexual, promogut per 
l’Associació de pares i mares de gais i lesbianes que diu el següent: 
 
 “En els nostres temps, l’aprofundiment en la lògica de la democràcia 
està comportant la lenta però inexorable desaparició de totes les barreres de 
discriminació social per causes sense significació moral: el sexe, la raça i les 
creences. Mirem enrere i ens en felicitem: quanta sofrença inútil, quanta 
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submissió arbitrària, quanta auto-negació no s’ha estalviat! I en aquest 
context, els pares i mares de gais i lesbianes veiem amb estupefacció com els 
nostres fills i filles resten encara víctimes d’una legalitat i d’una pràctica social 
que els segrega i estigmatitza. Segueixen obligats a ocultar-se sense que hagin 
fet res més que ésser el que són, malgrat que ja sigui una opinió comuna que 
l’exercici de la seva personalitat i de la seva orientació sexual no suposa cap 
dany ni per a les persones ni per a la societat, sinó tot el contrari: és ben 
patent la seva enriquidora contribució a la construcció social. 
 
 Nosaltres, els seus pares i mares, sabem tota l’angoixa amb què han 
viscut la seva adolescència, quan miraven l’horitzó i no veien enlloc referents 
positius amb què identificar-se, sinó un futur de befa pública i demonització 
dels seus sentiments. Molts d’ells han sucumbit en una absurda i tràgica 
lluita contra si mateixos, en què han pagat un trist tribut d’inestabilitat 
mental i devaluació de la seva autoestima. 
 
 Tot i que sabem que la consciència i l’imaginari col·lectius 
evolucionen lentament, creiem que ja es donen les condicions per reclamar un  
decidit impuls per a la recuperació dels nostres fills i filles com a membres de 
ple dret de la societat, abolint així la darrera frontera de segregació gratuïta. 
 
 Ens adrecem a tota la població i als poders públics que la 
representeu, i us diem: penseu que hi ha molts milers d’adolescents i joves 
catalans iniquament condemnats a un sofriment destructor que els lleva la 
il·lusió de viure i qualsevol perspectiva de felicitat; que això s’esdevé sense cap 
motiu racionalment sostenible; que ja és hora d’assumir el deure moral de 
reparar tant de mal. Per tot això l’Associació de pares i mares de gais i 
lesbianes us demana una reflexió generosa per tal de foragitar els prejudicis 
gratuïts que condemnen  la diferència i, també, la vostra adhesió al següent:  
 

MANIFEST 
 
1.  Entenem que és de la màxima prioritat que els poders públics encomanin a 
      l’àmbit universitari l’elaboració d’un informe de gran abast sobre la  

problemàtica social que afecta els i les adolescents i joves homosexuals, 
per tal que de les seves orientacions se’n puguin desprendre les grans 
línies d’intervenció política. 

 
2.   Tant pel que té d’emblemàtic com per la seguretat jurídica que se’n deriva, 

és del tot imprescindible que es faci  menció explícita del respecte a la 
diversitat sexual de les persones   com  un dels   objectius  generals    dels 
ensenyaments de primària i secundària. 

 
3.   El fet que la identitat sexual de les persones se sol fer conscient a  l’escola 

implica que és justament aleshores que importa més intervenir. És llavors 
quan   es necessiten   referents  positius que ajudin a superar l’angoixa de 
l’estigma i permetin de  concebre   un  horitzó  obert a  l’esperança.     Això 
suposa  que les autoritats educatives han d’introduir  en  els  currículums     
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oficials  tant els      coneixement  de  la   diversitat   sexual   com  la   seva     
consideració des del respecte i la solidaritat. 

 
4.  Per idèntics motius, és urgent que els materials didàctics de primària i 

secundària contemplin la diversitat sexual com un fet existent, normal i 
sense cap especial connotació moral, com a requisit exigible per a la seva 
homologació pel Departament d’Ensenyament. 

 
5.  Els centres educatius sovint defugen les tasques d’orientació i suport a 

uns alumnes atuïts per la descoberta de si mateixos, quan més viva és la 
seva sensació de desemparança. Això no es deu tant a una actitud 
refractària dels docents com al fet que no saben com encarar-s’hi. 
Entenem doncs, que és indispensable proveir d’una formació suficient el 
professorat, sobretot si ha d’exercir la tutoria. 

 
6.  Una especial responsabilitat incumbeix als mitjans de comunicació, per la 

seva gran capacitat d’incidència en la societat. Hem de seguir deplorant el 
tractament sovint frívol o sensacionalista, si no barroer, amb què 
contribueixen a perpetuar l’estigma. Els demanem, per tant, la presentació 
del fet homosexual en paritat de condicions, segons què es contempla al 
codi deontològic de la professió periodística, sense oblidar la urgència de 
fer arribar la necessitat que les persones homosexuals tinguin una 
participació fluïda en una societat que es vol integrada. 

 
7. Reclamen la derogació de les lleis sobre la família que encara marquen una 

frontera homòfoba, i denunciem les diferents instàncies que contribueixen 
al manteniment d’aquestes lleis d’exclusió, signes de menysteniment 
moral. Com a mares i pares entenem que és impossible que els nostres 
fills i filles s’obrin al futur amb esperança si pesa damunt d’ells una forma 
tangible i legal de condemna. 

 
8. Les administracions públiques han de contribuir a accelerar la 

normalització de l’opinió ciutadana davant el fet homosexual mitjançant 
campanyes institucionals decidides, amb el benentès que són aquestes les 
actuacions que poden tenir més incidència i credibilitat entre la població. 

 
9.  La classe política ha d’assumir un compromís de pedagogia pública que 

faci ostensible l’ideal de la plena integració i normalització del fet 
homosexual en la vida quotidiana. El discurs polític ha de referir-s’hi 
sempre que sigui pertinent, sense pretendre d’ometre’l. 

 
10.  I, finalment, ens adrecem a tots vosaltres, ciutadans i ciutadanes de 

Catalunya, que potser heu tingut, per diferents circumstàncies, 
experiència de situacions de sofriment injust o heu estat objecte de 
vexació arbitrària. Us demanem l’esforç de posar-vos a la pell de tants nois 
i noies que viuen en aquesta sensació d’injustícia i arbitrarietat de forma 
permanent només perquè són diferents. Us demanem l’esforç de posar-vos 
a la pell de tants nois i noies que viuen en aquesta sensació d’injustícia i 
arbitrarietat de forma permanent només perquè són diferents. Us 
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demanem que contribuïu, en la vostra esfera d’influència, a educar les 
mentalitats, i a remoure uns prejudicis que només serveixen per generar 
un dolor absurd i injust.” 

 
 Atès que hi ha la necessitat de conscienciar la societat mitjançant 
campanyes de sensibilització. 
 
 El President de la Comissió Informativa de Serveis a la Persona, a 
proposta de la Regidora Delegada de Salut Pública, Serveis Socials i Dona, 
proposa al Ple Municipal l’adopció del següent 
 

ACORD 
 
 Únic.- Donar suport i recolzament al manifest sobre la família i la 
diversitat sexual, presentat per l’Associació de pares i mares de gais i 
lesbianes, i que s’ha expressat en la part expositiva del present acord.”  
 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part de la senyora Judith Ibàñez Vives, com a  Regidora-
Delegada de l'Àrea de Salut Pública, Serveis Socials i Dona, es fa una 
explicació del dictamen, manifestant que aquest tema ja va passar per la 
Comissió Informativa de Serveis a la Persona. El Manifest va en la línia de què 
cadascú és lliure d’exercir la sexualitat que escull exercir, i molts pares i 
mares, a vegades es veuen marginats per la societat, per tenir fills i filles que 
són gais o lesbianes, i, per tant, nosaltres l’acord que hem pres conjuntament 
és donar suport i recolzament al Manifest sobre la família i la diversitat sexual, 
presentat per l’Associació de Pares i Mares de Gais i Lesbianes, i que està 
expressat en la part expositiva del present acord. 
 
 A continuació intervé la senyora Mª Isabel Espinosa Fernández, com 
a  Portaveu del Grup Municipal del PP, per manifestar que comparteix l’esperit 
d’aquest document i el sentiment de la família, però si veiem els punts que hi 
ha al darrere, tornem a estar com estem sempre que portem a la Comissió 
Informativa temes que els Grups no podem portar segons el Reglament perquè 
estem debaten i estem proposant coses que no podem complir-les i donem 
suport a coses que no podem complir-les. 
 
 Hi ha un debat en el Parlament de Catalunya i en l’Estat i allí tenim 
els nostres representants, aleshores, en la part del darrere del document es 
demanen unes coses que l’Ajuntament de Cornellà no està capacitat per fer-
les, per tant, jo m’abstindré, però no d’allò que és l’exposició de motius del 
document que la comparteixo. Nosaltres no podem pregar o demanar que es 
deroguin lleis quan els nostres representants les han aprovat en el Parlament 
de Catalunya, com la Llei de la Família a la qual crec que el Partit Socialista li 
ha donat el vot a favor, aleshores, si per un costa la votem a favor i aquí 
demanem que es derogui, doncs penso que aquest document hagués quedat 
molt bé amb la declaració d’intencions a la que tots haguéssim donat suport 
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perquè ho compartim, però allò que no faré és demanar a l’Ajuntament de 
Cornellà que faci un treball que no té perquè fer-ho, ja que per a això hi és el 
Parlament de Catalunya i allí estan els Diputats del Grup Popular que al seu 
dia han votat allò que aquí es demana. 
 
 Novament intervé la senyora Judith Ibáñez Vives, com a  Regidora-
Delegada de l'Àrea de Salut Pública, Serveis Socials i Dona, per manifestar que 
allò que explicita el Manifest, penso que el que demana és que per les 
administracions públiques d’alguna manera es faci pedagogia sobre aquests 
temes per sensibilitzar a la societat, als nostre ciutadans/es. I em sembla 
impossible que a hores d’ara la Sra. Espinosa es posi en aquesta tessitura de 
dir que no aprovarà aquest document, d’alguna manera sí que em respon a 
una ideologia una mica passada perquè crec que avui en dia les persones, 
homes i  dones tenen el dret d’exercir la sexualitat que escullin, i no poden 
estar discriminats per la societat i això és el que demanen aquestes persones 
que són els familiars dels gais i lesbianes. 
 
 Sí que hi ha coses que van més enllà, evidentment, i que són 
competència del Govern, si poden o no adaptar nens/es, o si poden casar-se i 
totes aquestes coses, però també crec que l’acord textualment diu: “Donar 
suport i recolzament al manifest sobre la família i la diversitat sexual.” 
 
 Novament  pren la paraula la senyora Mª Isabel Espinosa 
Fernández, com a  Portaveu del Grup Municipal del PP, per manifestar que, si 
em contesta així, aleshores també em diu vostè la classe d’ideologia que té, si 
m’està dient que no té ganes de discutir i que no vol discutir, doncs també 
m’assenyala la ideologia que té.  
 
 Jo l’estic dient que estic d’acord amb el manifest, però quan 
s’aprova el manifest per la part del davant també s’aprova per la part del 
darrere, i penso que no es pot aprovar per punts, i si m’ho deixen fer per 
punts, aleshores votaré el manifest, diré que sí i diré que no, segons els punts. 
Si vostè creu que pot derogar lleis sobre la família, doncs digui que sí i enganyi 
al personal, però no ho pot fer. En el tema d’ensenyament tampoc tenim 
potestat per fer-ho, i  jo si es treuen aquests dos punts, a la resta li dono 
suport, i amb això veurà la meva ideologia i que estic amb les persones, però 
allò que no faré és dir que deroguin lleis quan no és la meva funció aquí a 
l’Ajuntament de Cornellà fer això, i vostès no deixen fer-ho amb altres 
mocions. Des de la Comissió Informativa tenen vostès un privilegi que no 
tenim la resta de partits, que podríem portar algunes coses i a vostès no els 
interessa. No ho voto en contra sinó que m’abstinc, i ho faig per aquests dos 
punts en concret. 
 
 Pren de nou la paraula la senyora Judith Ibàñez Vives, com a  
Regidora-Delegada de l'Àrea de Salut Pública, Serveis Socials i Dona, per 
manifestar que sí que podem d’alguna manera treballar des de les 
administracions locals perquè es deroguin aquestes lleis que encara, en certa 
mesura són vexatòries per a aquestes persones. I això és el que hem de fer des 
de l’administració, no es tracta de derogar nosaltres les lleis però sí demanar-
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ho, a qui pertoqui perquè són lleis caduques avui en dia. Crec que algunes 
famílies poden tenir membres homosexuals i els pares ho passen molt 
malament perquè encara se’ls assenyala amb el dit, encara que hi ha molta 
gent que “surt de l’armari”, però, d’alguna manera hem de recolzar des de 
l’administració que aquestes persones puguin triar lliurement i que les 
famílies i ells mateixos no se sentin discriminats, i res més, només demanar 
que es deroguin aquestes lleis. 
 
 Finalment intervé el Sr. Alcalde, José Montilla Aguilera, per 
manifestar que el tema està suficientment debatut, i el que s’aprova és allò 
que s’aprova, allò que posa el text, i és que donem suport a aquest Manifest, 
nosaltres no deroguem res, no és competència nostra derogar res, i que 
cadascú en la Cambra Legislativa  que estigui presenti les propostes que 
vulgui, nosaltres expressem el suport al Manifest d’un col·lectiu, res més.     
 
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmès a votació el dictamen és aprovat per majoria absoluta dels 
assistents. 
 
Abstenció 
 
Grup Municipal del PP, senyora Mª Isabel Espinosa Fernández. 
 
 
Vots a favor: 
 
Grup Municipal del PSC, senyors/es José Montilla Aguilera, Vicenç Badenes 
Teixidó, Antonio Balmón Arévalo, Susana Cordero Rojas, Sergi Fernández 
Mesa, Juan Antonio García Díaz, Cristina Gasull Martínez, Judith Ibáñez 
Vives, Llorenç Luna Rodríguez, Manuel Luque del Rio, Perfecto Madrid Olmos, 
Antonio Martínez Flor, Aurora Mendo Sánchez, José Luis Morlanes Galindo, 
Gloria Récio Díaz i Ramon Salabert Parramón. 
 
Grup Municipal d'IC-V, senyora Carmen Romero López i senyor Arnau Funes 
Romero. 
 
Grup Municipal de CiU, senyor Nèstor Artís i Villena.  
 
Grup Municipal d’EUiA, senyor Ignacio Flórez Barrón. 
 
Grup Municipal Mixt, senyors Alberto García Llorente i Antonio Naranjo 
Hijos. 
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II 

 
PART DE CONTROL 

 
 
 
 
MOCIONS DELS GRUPS POLÍTICS MUNICIPALS 
 
 
 1.- Moció del Grup Municipal d’EUiA, sobre l’aparcament del 
camp de futbol de la via fèrria. 
 
 MOCIÓ 
 
 “A pesar de què una vegada havíem parlat de la il·lògica de l’ús de 
l’aparcament del camp de futbol de la via fèrria, en la que es van donar les 
raons per les quals es donava aquest ús restringit, creiem que les 
circumstàncies actuals recomanen canviar aquesta forma d’actuar. 
 
 Donat que les obres del col·lector han eliminat un bon nombre de 
places d’aparcament a l’entorn d’aquesta zona, considero inadequat que, 
durant la major part del dia, aquest aparcament estigui tancat, no només la 
zona destinada a tal fi, sinó, inclús, la part de la vorera abans d’entrar al pont, 
en la que caben 10 o 12 cotxes (tingueu en compte que sempre que ha hagut 
partit, s’ha permès aparcar  al llarg de tota la vorera, sense cap restricció, i ara 
es prohibeix pels veïns). Tot aquest aparcament es posa al servei exclusiu del 
futbol, no només els caps de setmana quan n’hi ha partits, sinó cada dia pels 
que venen unes hores a entrenar o a veure com entrenen, la majoria dels 
quals venen de llocs bastant propers. 
 
 Com que el problema no és gens fàcil, i si no es fa bé, dialogant amb 
uns i altres, fer-los  entendre que l’aparcament no pot estar la major part del 
temps  sense utilitzar ni, per una altra banda, es pot barrar el pas a la gent 
del futbol, s’ha de donar una solució que perjudiqui el mínim possible a les 
dues bandes. 
 
 Per tot això fem les dues propostes següents: 
 

a)  Que es determini uns dies i uns horaris per als del futbol (el 
necessari) i un altre (la resta) als veïns, donant-los uns distintius 
per a saber quins estan incomplint la norma, els quals seran 
sancionats. 

 
b)  Que es posin dos pivots diferents per a uns i per els altres, d’aquests 

que s’obren amb una clau. Durant les hores destinades a uns, 
l’únic pivot que funcionarà serà el del seu Grup i no podrà ser obert 
amb les altres claus: Durant l’altre horari, passarà al revés.     
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 Això suposa que la gent que usarà l’aparcament són veïns o usuaris 
habituals dels camps de futbol, que es tindran de justificar per a rebre la clau. 
 
 Si algú té una altra proposta millor, no tenim cap inconvenient en 
retirar les nostres, però pot ser que això continuï així.” 
 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del senyor Ignacio Flórez Barrón, com a Portaveu del Grup 
Municipal d’EUiA, es fa una explicació de la Moció, manifestant que aquest és 
un tema del que ja hem parlat alguna vegada, i sé que s’ha dit que això podria 
ser un prec i no tinc cap inconvenient, jo el que vull és que a això se li doni 
una solució. 
 
 Penso que aquest és un problema que venim arrossegant des de fa 
temps però que ara està agreujat per les obres del col·lector, s’han eliminat 
una sèrie de places d’aparcament i, per tant, això no estan patint els veïns. 
 
 Abans el pivot estava  a l’entrada del pont però fora, inclús a la 
vorera, aparcaven a les dues bandes deu, dotze o catorze cotxes -no sé 
exactament els que hi caven-, i  cada vegada que han hagut partits de futbol 
això estava obert, la vorera s’ampliava fins al final sense cap tipus de limitació, 
però ara, no sé per què, ni tan sols això. 
 
 Per bé, el tema no és aquest, el tema és que una zona 
d’aparcament, -no sé exactament quants aparcaments té, si seixanta o 
cinquanta o vuitanta- està només destinada per a unes quantes hores. Durant 
les altres hores, les nits i els dies, inclús tot el dia si no hi ha entrenament i si 
hi ha entrenament cada dia, fins a les sis de la tarda això està totalment 
inutilitzat per a tothom. 
 
 Hem comentat alguna vegada que per a gent que potser ve de Sant 
Ildefons a veure entrenar o a portar al seu fill que ve a fer esport, perquè 
després no vagi caminant perquè això podria ser contraproduent. I aquesta és 
una dinàmica que, desgraciadament, és així. Cada dia que hi ha entrenament, 
està ple de cotxes, i efectivament la major part de la gent que ho utilitza, els 
nanos que entrenen són gent de Cornellà, gent que per no caminar deu 
minuts o menys, doncs ve amb el cotxe, i això és una realitat. 
 
 Sé que és una qüestió difícil, que no té fàcil solució dividir o separar 
un horari d’un altre, i tampoc vull dir que això es retiri per a la gent del futbol. 
No sé si es podria marcar un horari, deixar ben assenyalat que els cotxes que 
hi estiguin tinguin un distintiu i que aquell que no compleixi, que el 
sancionin. Una altra cosa, que jo deia era posar els pivots amb una clau, però 
és veritat que, qui donarà a un una clau i als altres no perquè tots tenen el 
mateix dret. 
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 Crec que això s’hauria d’estudiar i ja dic que si hi ha una proposta 
millor i que doni solucions a aquell problema, que es miri entre tots, jo no tinc 
cap problema per retirar la Moció perquè el que vull és plantejar el problema i 
que tothom l’assumeixi com el problema que és, i a veure si donem una 
solució, perquè penseu que ara és encara més problemàtic que quan no hi era 
l’obra del col·lector. 
 
 Jo, si voleu, ho deixo com un prec perquè no s’hagi de votar, però 
que sigui un prec assumit i que dintre d’uns dies, em digueu que heu pensat 
la millor solució parlant amb els veïns i amb els del futbol, i veient què es pot 
fer. 
 
 A continuació intervé el senyor Antonio Martínez Flor, com a 
Regidor-Delegat de l’Àrea de Via Pública, Manteniment i Serveis, per 
manifestar que, si es posa com un prec, t’ho agraïm, i allò que farem és parlar 
amb la gent implicada i d’aquí a uns dies ens veurem i intentarem donar la 
solució menys complicada possible perquè encara que no tothom quedarà 
content, la major part de gent sí quedi contenta.  
 
 Després d’això, la Moció es retirada pel seu Portaveu. 
 
 
 
 
 Acte seguit pren la paraula el Sr. Alcalde, José Montilla Aguilera, 
per dir, que lamentablement, com ve sent habitual, ha de donar informació 
referent a les dones mortes víctimes de la violència de gènere durant el mes de 
novembre de l’any 2002, han estat 7, la qual cosa fa que entre gener i 
novembre, la xifra sigui de 67 dones mortes per la violència de gènere. I cal 
ressaltar-ho, a més a més, tenint en compte que hi havia una presència 
important de regidors i regidores presents a l’acte que es va celebrar al Cine 
Titan, amb motiu del Dia Contra la Violència de Gènere, amb els testimonis 
que tots vàrem tenir l’oportunitat d’escoltar.    
 
 
 
 2.- Precs i preguntes. 
 
 
 La Moció presentada pel Grup Municipal d’EUiA, la qual ha estat 
retirada pel seu Portaveu com a Moció, passant a  convertint-se en un prec, i 
diu literalment el següent: 
 
“A pesar de què una vegada havíem parlat de la il·lògica de l’ús de 
l’aparcament del camp de futbol de la via fèrria, en la que es van donar les 
raons per les quals es donava aquest ús restringit, creiem que les 
circumstàncies actuals recomanen canviar aquesta forma d’actuar. 
 



 35

 Donat que les obres del col·lector han eliminat un bon nombre de 
places d’aparcament a l’entorn d’aquesta zona, considero inadequat que, 
durant la major part del dia, aquest aparcament estigui tancat, no només la 
zona destinada a tal fi, sinó, inclús, la part de la vorera abans d’entrar al pont, 
en la que caben 10 o 12 cotxes (tingueu en compte que sempre que ha hagut 
partit, s’ha permès aparcar  al llarg de tota la vorera, sense cap restricció, i ara 
es prohibeix pels veïns). Tot aquest aparcament es posa al servei exclusiu del 
futbol, no només els caps de setmana quan n’hi ha partits, sinó cada dia pels 
que venen unes hores a entrenar o a veure com entrenen, la majoria dels 
quals venen de llocs bastant propers. 
 
 Com que el problema no és gens fàcil, i si no es fa bé, dialogant amb 
uns i altres, fer-los  entendre que l’aparcament no pot estar la major part del 
temps  sense utilitzar ni, per una altra banda, es pot barrar el pas a la gent 
del futbol, s’ha de donar una solució que perjudiqui el mínim possible a les 
dues bandes. 
 
 Per tot això fem les dues propostes següents: 
 

a)  Que es determini uns dies i uns horaris per als del futbol (el 
necessari) i un altre (la resta) als veïns, donant-los uns distintius 
per a saber quins estan incomplint la norma, els quals seran 
sancionats. 

 
b)  Que es posin dos pivots diferents per a uns i per els altres, d’aquests 

que s’obren amb una clau. Durant les hores destinades a uns, 
l’únic pivot que funcionarà serà el del seu Grup i no podrà ser obert 
amb les altres claus: Durant l’altre horari, passarà al revés.     

 
 Això suposa que la gent que usarà l’aparcament són veïns o usuaris 
habituals dels camps de futbol, que es tindran de justificar per a rebre la clau. 
 
 Si algú té una altra proposta millor, no tenim cap inconvenient en 
retirar les nostres, però pot ser que això continuï així.” 
 
 
 Pren la paraula acte seguit el senyor Ignacio Flórez Barrón, com a 
Portaveu del Grup Municipal d’EUiA, per manifestar que ha presentat per 
escrit el següent prec: 
 
 “Tal com vam plantejar en una altra ocasió, quan plou, és molt 
freqüent que rellisqui i caigui alguna persona, gairebé sempre dones grans, en 
la cantonada de la plaça Francesc Macià, front l’Ajuntament, conseqüència 
d’un paviment molt relliscós i poc adhesiu. 
 
 Per això preguem que es canviï el paviment, que a més té moltes 
peces trencades, per un altre més rugós. 
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 Com exemple del que diem, una dona coneguda de tots nosaltres i 
que no es gran, s’ha fet molt de mal, és Mª Carme Quesada, la presidenta de 
l’AA.VV. del casc Antic.” 
 
 
 Ja s’havia  plantejat en altres moments que, desgraciadament degut 
a la seva inclinació, quan plou una mica -més quan plou poc que quan plou 
molt- gent que baixa per la vorera tranquil·lament al canviar el paviment s’han 
caigut i jo us puc dir que hi ha persones conegudes per tots nosaltres que han 
estat molt ferides, concretament la presidenta de l’AA.VV. del Casc Antic, es va 
fer un tall en què l’ós quedava totalment al descobert i amb molta freqüència 
hi ha gent que rellisca i cau. A més a més, estan trencades la major part 
d’aquestes peces de la cantonada, i si s’han de posar unes altres que no passi 
això. 
 
 No sé si això no és possible, però crec que val la pena perquè han 
caigut bastants altres persones, sobretot gent gran. 
 
 També he presentat una pregunta per escrit i que diu el següent:  
 
 “Com a conseqüència de què es va tallar l’entrada a l’avinguda dels 
Alps, els vehicles que s’han d’incorporar a la mateixa, des de la carretera 
d’Esplugues, han d’anar fins al carrer Prim i girar en la carretera per agafar 
l’avinguda Alps, que és relativament molest i suposa un increment del trànsit i 
de la contaminació en aquesta zona. Però no tothom ho fa d’aquesta manera, 
molts giren, una vegada passat el pont per a baixar per la referida avinguda, 
amb el perill de provocar un accident. 
 
 Una vegada cobert el col·lector en el tram de la carretera 
d’Esplugues entre el pont de la RENFE i l’avinguda del Parc, no és possible ja, 
condicionar i donar entrada des d’aquesta carretera a la de l’avinguda dels 
Alps, com sempre hi havia estat?.”  
 
 Aquesta pregunta inclús la transformaria una mica. 
 
 Allò que sí és cert és que des de les obres del col·lector es va tallar 
per necessitat l’entrada a l’avinguda Alps des de la carretera d’Esplugues, i 
això ara provoca que es facin infraccions de trànsit perquè  passen el pont i en 
el moment que no ve cap cotxe per l’altra banda, salten a l’altre costat i això es 
dóna amb molta freqüència, perquè si no han de donar la volta pel carrer Prim 
i tornar enrere. 
 
 Després he vist el dia que vam anar a veure allò de la depuradora 
que hi havia un forat allà i jo pregunto, això quan estarà resolt?. Més que dir, 
per què no s’arregla això i que els cotxes passin?, ara el que haig de dir és 
quant trigarà?.     
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 Continua amb l’ús de la paraula el Sr. Flórez per manifestar que té 
altres preguntes que no han estat presentades per escrit. Per una banda, vaig 
fer una pregunta al Ple passat sobre el tema de la modificació del pressupost 
de La Trepa, i efectivament se m’ha passat un document a on es detallen una 
sèrie d’obres, de modificacions que, a vegades, et preguntes com és possible 
que tanta quantitat de coses no s’hagin previst en el projecte inicial, però no hi 
ha cap valoració, aquí l’únic que diu és que ho fa un tècnic. L’altre dia, a la 
Comissió d’Obres, es presentaven dos punts relacionats amb aquest tema que 
modificava una mica encara que el conjunt del preu de la modificació no varia, 
però sí que ha passat de 135.000.000,- de pessetes que era el pressupost 
inicial a 189.000.000,- o 190.000.000,- de pessetes, i m’agradaria tenir tots 
els detalls. 
 
 Una altra qüestió és que he vist a la Comissió de Govern última, 
una Moció de l’Alcaldia que jo no sé si  tot i que diu que és una competència 
d’aquesta Comissió però no sé si això s’hagués tingut de portar al Ple, com a 
mínim, per a ratificar-la. És la Moció que diu que ens adherim com 
Ajuntament, en el tema dels Exinternats del Franquisme que ha sigut una 
cosa que s’ha fet arribar ala ajuntaments perquè cada ajuntament s’adhereixi.  
I es diu que se sol·licita l’adhesió de l’Ajuntament, i no pas de la Comissió de 
Govern, i penso que això s’hagués tingut que portar aquí per a ratificar-lo i jo 
amb totes les meves ganes li dono suport però crec que no només havia de ser 
una cosa de la Comissió de Govern sinó que sigui tot el Ple que li donen 
suport. 
 
 També tinc una altra qüestió i és que quan en el Ple es va aprovar la 
Moció sobre les antenes de Telefonia mòbil, crec que nosaltres amb aquesta 
Moció, d’alguna manera, manifestàvem un possicionament, unes opinions que 
anaven en el sentit d’una major protecció per a la nostra ciutadania, per a la 
salut dels nostres veïns i de tots nosaltres. Ara s’ha fet una concessió nova 
d’una base, -penso que és zona industrial, al 126 de l’avinguda dels 
Ferrocarrils Catalans- i després s’ha legalitzat una instal·lació, la del carrer 
Dr. Arús, de Telefónica Móviles. 
 
 Si tinguéssim la sort de què les normatives de la Generalitat, del 
Govern de Madrid, que són les determinants, es modifiquessin, això encara 
faria més difícil fer retirar o fer les modificacions necessàries per adaptar-les a 
les noves normatives, i això només és un comentari, perquè la veritat és que 
segurament direu que com que la normativa és així no podem fer cap altra 
cosa. 
  
 I també preguntar ja que amb Telefónica Móviles es va signar un 
acord on entre d’altres empreses aquesta també participava i la seva 
participació o la seva col·laboració era aportar 1.250.000,- pessetes per cada 
antena que s’instal·lés nova a Cornellà. En aquest cas, l’Ajuntament cobrarà 
aquesta quantitat per aquell tema?.  
 
 Una altra qüestió és que cada vegada que hi ha obres en algun lloc 
o en algun carrer a on hi ha arbres grans, hi ha polèmica,  perquè hi ha gent 
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que té sensibilitat i que creu que aquests arbres no s’havien de tallar així, i 
això ha passat i està passant avui mateix al carrer dels Pins, d’uns arbres que 
s’han tallat i segurament que amb tota la raó, però jo no he parlat a ningú que 
em digui per què?.  N’hi ha d’altres que s’han tallat davant del número 20 o 
18, i s’ha tapat amb ciment, i amb aquests arbres impressionants, per una 
banda, els pins que surten pel damunt, però els que s’han anat substituint, 
s’han posat altres arbres que també els hi passa el mateix, i amb una vorera 
tan estreta estan totalment enganxats al balcó això és un perill. Penso que 
s’hauria d’estudiar segons els tipus de carrer quins arbres es posen perquè 
aquells, al final, s’hauran de treure. Crec que s’hauria de parlar amb els veïns 
per evitar aquestes coses i així evitar aquests enfrontaments i discussions i dir 
a la gent què es farà. 
 
 Seguidament pren la paraula el Sr. Alcalde, José Montilla Aguilera, 
per manifestar que hi ha l’obligació de respondre a les dues preguntes que 
estan presentades per escrit, la que fa referència al col·lector i la que fa 
referència a la plaça F. Macià.     
 
 Acte seguit pren la paraula el senyor Antonio Martínez Flor, com a 
Regidor-Delegat de l’Àrea de Via Pública, Manteniment i Serveis, per 
manifestar que allò que s’ha comentat no afecta només aquest sòl, 
normalment coincideix en les voreres que fan pendent, el paviment es pot 
posar com es vulgui, però com que a més estan en llocs per on passa molta 
gent, quan porta un temps allò s’acaba polint, i estem mirant de posar unes 
bandes de goma o d’altre material que facin que la gent pari, suposo que el 
mes vinent estarà posat en els tres punts que tenim detectat que bastant gent 
cau. En alguns d’ells ja hem canviat la vorera, la vam canviar fa sis mesos en 
un tram de la Gavarra, però és igual, quan passen sis mesos, allò s’acaba 
polint una altra vegada perquè passa molta gent, i al final el que farem és això. 
 
 Seguidament intervé el Regidor-Delegat de l’Àrea d’Urbanisme, 
Habitatge i Infraestructures, senyor José Luis Morlanes Galindo, per 
manifestar que, segurament les últimes pintades que es van treure amb aigua 
pressió han fet més relliscós el terra. 
 
 Respecte a la pregunta referent a l’avinguda dels Alps no he entès 
molt bé allò que estaves explicant, encara que he intuït que es refereix a 
l’accés d’Alps venint per la carretera d’Esplugues direcció Sant Boi, allà està 
tancat l’accés perquè s’ha passat un tub del col·lector de més de dos metres de 
diàmetre perquè, com molt bé saps, el col·lector quan arriba aquí es deriva en 
dos, la part principal va cap a Salvador Allende que és a on es produeix la 
caiguda fins per sota del Metre i es va a empalmar amb el col·lector que tenim 
a Alps, i després hi ha un sobreeixidor que és el que s’ha passat per l’accés a 
l’avinguda Alps i que és el que tu assenyales. 
 
 Creiem que l’accés estarà obert en unes dos o tres setmanes, i la 
data de finalització que té el col·lector en el seu conjunt per a Salvador Allende 
és a mitjans de febrer, perquè la part de Salvador Allende –sense cap dubte-  
és la més complexa de totes les obres. Aprofito per a explicar que ha hagut un 
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temps que ha estat aturat aquest forat i que ha hagut gent que ho ha 
comentat amb raó perquè el Metro ha demanat uns estudis de seguretat a 
vàries institucions incloent la Universitat, com sabeu, cada vegada que es 
passa pel damunt o per sota de la volta del Metro s’han d’extremar les 
precaucions, per això durant un mes i mig fins que no s’ha presentat l’estudi 
que va encarregar el Metro a l’UPC, ha estat aturat, ara ja estan treballant 
perfectament i les previsions són aquestes que he explicat. 
 
 Tot seguit intervé el senyor Antonio Martínez Flor, com a Regidor-
Delegat de l’Àrea de Via Pública, Manteniment i Serveis, per manifestar que 
allò que no és possible és que cada vegada que nosaltres arreglem un carrer i 
que sota el carrer passa quelcom -estic parlant d’un cas que ha passat aquest 
matí al carrer Murillo, quan estàvem fent el carrer ens hem trobat unes 
canalitzacions de gas, d’aigua, elèctrica i de telèfons, i les arrels estaven 
comprimint les canonades-, allò que nosaltres no farem és trucar als cent 
veïns de la zona i dir-los el què passa i preguntar-los què fem, perquè sinó no 
acabaríem mai les obres, i el que eles veïns volen és que les obres s’acabin 
ràpidament, per tant, les coses quan surten se’n fan i hi ha gent que se les 
creu i gent que no, però el que no farem és preguntar i fer una assemblea al 
carrer cada vegada que tinguem l’obligació de treure un arbre perquè no 
acabaríem mai, i, a més a més, segur que els veïns uns estarien d’acord i uns 
altres en contra, per tant, seria impossible posar-se d’acord. 
 
 Allò que intentem no fer i de fet no fem, és fer cas a veïns quan 
volen que els hi traiem  els arbres per aspectes a vegades estètics o econòmics, 
per  exemple, hi ha una petició d’una farmàcia que està al costat de 
l’ambulatori, que vol que li traiem els arbres perquè diuen que ha baixat la 
venda de farmàcia perquè els arbres li tapen el rètol de farmàcia, i és clar, això 
sí que no té sentit, però quan estem fent una obra allò que no farem serà 
parar l’obra i parlar no sé amb qui. Què fem un referèndum cada vegada?, i 
així parem l’obra 15 dies, una setmana, això és impossible, nosaltres 
documentem allò que fem fent una foto, per si algú després té algun problema 
se li explica i se li ensenya la foto perquè vegi el per què ho hem fet, però a 
priori no es pot fer perquè aturaríem les obres. 
 
 A continuació intervé el Regidor-Delegat de l’Àrea d’Urbanisme, 
Habitatge i Infraestructures, senyor José Luis Morlanes Galindo, per informar 
al Sr. Ignacio Flórez, que han enviat el llistat de temes perquè crèiem que 
aqueix era el nivell de detall que volies, i jo et suggereixo –amb tota confiança i 
tranquil·litat- que el dilluns o el dimarts passis per Urbanisme, i posem 
l’expedient damunt la taula i miris partida per partida tot el que vulguis mirar 
perquè en aquests temes l’únic camí és la transparència. 
 
 Intervé en aquest moment el Sr. Alcalde, José Montilla Aguilera, per 
manifestar que jo recordo que ja vaig dir en el Ple que el projecte es va haver 
de fer en funció de la partida que hi havia destinada i que, per tant, érem 
conscients de què hi havia coses que s’havien de fer a través d’un Projecte 
modificat, perquè en aquells moments en el pressupost no hi havia partida per 
a tot, o sigui que no són oblits, sinó que el tècnic que ho va fer va haver 
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d’adequar el projecte al pressupost que hi havíem aprovat a finals d’any. En 
tot cas, l’expedient està a la teva disposició i l’arquitecta que va fer el projecte 
també per a tots els aclariments que necessitis. 
 
 Pren novament la paraula el Sr. Morlanes per manifestar que pel 
que fa als temes que plantejava el Sr. Flórez respecte de les antenes, recordo 
perquè, a més, ho vas votar, que es van suspendre llicències en tots els àmbits 
menys en els àmbits industrials. Per tant, avui, igual que al seu dia, qualsevol 
empresa pot demanar una llicència en el sector industrial. 
 
 Pel que fa al segon tema, les aportacions que se’n derivaven de la 
instal·lació d’antenes a l’Ajuntament, es preveien per instal·lacions en domini 
públic, però  si col·loquen una antena al damunt d’una empresa, d’una nau, 
és evident que a l’Ajuntament no li han d’aportar res, ho han d’aportar quan 
es fa sobre domini públic. 
 
 I en tercer lloc dir que Telefónica no ha signat encara el conveni. En 
concret, abans d’ahir ens va donar el seu vistiplau perquè en les grans 
empreses ja sabeu el què passa, i vam estar parlant amb la Delegació de 
Catalunya i vam arribar a un acord, va arribar el paper a la capital del regne i 
ens van fer una al·legació, i això passa en les grans empreses. Aleshores hem 
tingut que anar a parlar amb la gent de Madrid i la gent de Madrid ha vingut 
aquí, i abans d’ahir ens van dir verbalment que estaven d’acord i a més, 
renuncien a les actuacions judicials que tenen en marxa, però ens falta la 
comunicació per escrit d’aqueix acord, i en el moment que es produeixi 
aprovaríem passaríem al Ple el conveni i firmaríem també amb Telefónica. 
 
 Dir també que per a més “inri”, en aquest camí una empresa ha fet 
fallida pràcticament,  és Xfera, ha abandonat Cornellà, ha renunciat als 4.500 
metres que tenia llogats en el City Park, i tot això deu ser producte de la 
liberalització i de la política de telecomunicacions que està fent el govern. Per 
tant, si Telefónica no signa -com esperem- en un parell de setmanes, tindrem 
les tres més grans empreses, i, a partir d’això, al desembre, perquè hem 
demanat informe al Ministeri de Foment, a veure que ens diu, al desembre 
tenim previst fer l’aprovació provisional del Pla Especial. 
 
 
 A continuació pren la paraula la senyora Mª Isabel Espinosa 
Fernández, com a  Portaveu del Grup Municipal del PP, per manifestar que té 
alguns precs i algunes preguntes, però, com que ja sé que no sou tan 
beneplàcits amb mi com amb el Sr. Flórez, doncs me les doneu per escrit i no 
passa res. 
 
 El primer prec és el següent: 
 M’agradaria, i no avui per suposat, que se’ns convoqués a una 
reunió als portaveus dels Grups i que se’ns donés una explicació del que ha 
passat avui en la porta, perquè jo no sabia de què anava la història i li he 
tingut que preguntar al Sr. Flórez, què passava, per què hi havia gent al 
carrer. I no crec que això hagi sorgint així de cop,  m’agradaria saber el per 
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què, ja se m’ha informat una mica en el carrer però voldria tenir les dues 
versions, i que se m’expliqués què està passant. 
 
 Altra qüestió és que sabem que ha sortit la sentència del 
contenciós-administratiu que ha posat la Delegació del Govern al conveni dels 
llocs de treball de l’Ajuntament, i m’agradaria tenir còpia de la sentència. 
 
 Hi ha una pregunta relativa a una plaça de sergent que m’agradaria 
saber com es farà la convocatòria, si s’ha fet, o de quina manera es pensa fer. 
 
 També voldria saber cada quant temps es convoca l’oferta per a la 
gestió dels centres oberts perquè he vist que s’ha fet una revisió de preus a la 
mateixa empresa i no sé exactament com funciona això, per això pregunto si 
s’ofereix a altres empreses o se li dóna a un per sempre i se li van renovant. 
Altre tema a l’acta de la Comissió de Govern figura una subvenció a un club 
de colònies de l’Hospitalet, i m’agradaria saber com és que se li donen 
subvencions a un club de l’Hospitalet. 
 
 Aquest és un prec i també són preguntes. Aquests dies es van fer 
aquestes pintades que en l’altre Ple vàrem tenim una manifestació d’un 
col·lectiu que tenim a Cornellà molt famós i contra el que vam fer una Moció 
presentada per ERC contra una Cornellà lliure del feixisme, que hem aprovat 
tots els Grups i en el que incloíem als grups que tenien a Cornellà feta un 
abocador i els que agredien als caixers automàtics i totes aquestes coses. 
 
 Hem vist que les darreres actuacions d’aquests senyors han estat 
contra l’Ajuntament de Cornellà i han estampat la seva signatura una altra 
vegada contra les pedres de l’Ajuntament i encara queden rastres a part de la 
plaça i demés, però jo em refereixo a la façana històrica de l’Ajuntament que 
ha quedat amb el seu segell. 
 
 La pregunta meva, -a part del prec que el faré una altra vegada per 
escrit, perquè es netegin les parets d’aquests quadres- és si durant aquestes 
actuacions s’ha fet alguna detenció, si s’ha pres nota dels qui ho han fet i si 
s’han fet accions legals contra aquestes persones. És la pregunta que vull 
formular. 
 
 Seguidament pren la paraula el senyor Antonio Balmón Arévalo, 
com a President-Delegat de la Comissió Informativa d’Interior, Comerç i 
Comunicació, per contestant a la Sra. Espinosa, manifestar respecte al tema 
del contenciós, que no pensa donar-li res, simplement perquè no hi ha res, per 
la qual cosa, informi-s’hi millor. 
 
 Pel que fa al tema de la plaça de sergent, li dic el mateix, que s’ha 
d’informar millor perquè es convoca com totes les places. La informació és 
pública. 
 
 Pel que fa al tema de les revisions de preus de contractes, són 
contractes que no sé quant duran, però evidentment es fan perquè duran més  
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d’un any, i per això es fan revisions de preus, i quan finalitzen els vigents 
novament es tornen a convocar licitacions, no són infinits. 
 
 A continuació pren la paraula el senyor Alcalde, José Montilla 
Aguilera, per dir que, seguint amb el tema anterior, manifestar que les 
previsions que té el plec de condicions, en qualsevol contracte d’assistència 
tècnica o d’obres, està previst absolutament tot, la durada i les revisions que 
s’han de fer si el contracte és de més d’un any. 
 
 Tot seguit intervé el senyor Antonio Martínez Flor, com a Regidor-
Delegat de l’Àrea de Via Pública, Manteniment i Serveis, per manifestar 
respecte al tema de les pintades que unes hores després es van treure les 
pintades que hi havia i després es va repassar. Les pintades aquelles que vostè 
va dir en l’anterior Ple, que va fer referència a la plaça del Pilar, que jo sàpiga 
ja s’han tret. Pel que fa a si va haver detencions, aquell dia no va haver 
detencions, entre d’altres coses perquè és la Policia qui decideix quin és el 
moment oportú per fer les detencions i si té la força suficient per fer-les.  
 
 Altres vegades -i no en aquestes pintades- s’ha identificat a la gent 
que fa pintades i s’ha identificat també a la gent que posa cartells, en ambdós 
casos ha fet allò que pot fer l’Ajuntament, que és posar multes, ja que 
nosaltres podem posar multes per fer pintades a la paret i per posar pasquins, 
i quan han estat pintades que nosaltres vam considerar que eren delicte, el 
que hem fet ha estat denunciar-les a la Policia Nacional com és la nostra 
obligació. 
 
 Finalment pren la paraula el Sr. Alcalde, José Montilla Aguilera, per 
manifestar que en els temes plantejats  pel Sr. Flórez, se m’ha oblidat 
contestar sobre aquella  Moció d’Alcaldia que deia que es va fer per la 
Comissió de Govern per raons exclusivament d’urgència per quan la van 
demanar, i ho pot fer l’Alcalde, la Llei atorga a l’Alcalde la representació de 
l’Ajuntament, i es va portar a la Comissió de Govern perquè, si més no, que no 
sigui una carta de l’Alcalde -que hagués pogut ser-ho- però com a mínim que 
fos un acord de la Comissió de Govern. 
 
 Pel que fa a això que s’ha trobat avui –Sra. Espinosa-, l’Ajuntament 
no té perquè donar cap explicació, ja que nosaltres no convoquem les 
concentracions, en tot cas, demani-se-la a aquells que l’han convocat, la 
Federació d’AA.VV, i crec que està prou clar el què demanen, que es tregui un 
determinat recàrrec que no és municipal sinó que és metropolità.  
 
 S’han equivocat de porta i segurament té a veure amb que 
s’apropen les eleccions, i jo pensava que potser igual era la campanya del 
Partit Popular, de menys impostos, però no se’n preocupi que justament els 
que ho animen són els del seu extrem contrari, que sempre estan predisposats 
a gastar però no saben que per a gastar primer s’ha de recaptar. 
 
 No s’ha de donar més importància ja que és absolutament normal, 
la gent té dret a manifestar-se totes i cada vegada que vulgui, i una altra cosa 
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és la intencionalitat dels convocants, i la factibilitat d’allò que demanen, i si 
s’ha equivocat d’edifici o no, però aquestes són consideracions d’un altre tipus. 
Estan en el seu dret de fer les manifestacions que creguin oportunes, per tant, 
no ens correspon a nosaltres donar cap explicació, no és cap cosa que tingui a 
veure ni amb un impost que ha aprovat aquest Ple, ni té a veure –per suposat- 
amb un tema que sigui estrictament de competència municipal. 
 
 Per suposat el que s’ha fet és rebre’ls, en aquest cas, els han rebut 
dos Tinents d’Alcalde a  una representació dels convocants i ells han expressat 
la seva opinió i els representants del Govern Municipal han donat la seva, què 
està molt bé, però que s’han d’adreçar a un altre lloc. Repeteixo que és un 
recàrrec metropolità, que ho aplica una Entitat Metropolitana creada d’acord 
amb allò que preveu la Llei aprovada pel Parlament l’any 1987, per a finançar  
el dèficit del transport, que es finança amb aportacions de l’Estat, de la 
Generalitat, amb el que paga la gent en el bitllet, amb allò que aportem els 
municipis a través de l’EMT, i també amb el nostre recàrrec. 
 
 
 
 

III 
  
 

ASSUMPTES URGENTS 
 
 Tot seguit es fa avinent que hi ha assumptes que,  tot i no ser a 
l'ordre del dia, cal tractar atesa la seva urgència. Per això, i a proposta de 
l'Alcaldia-Presidència, s'acorda, per unanimitat, declarar-los d'urgència, de 
conformitat amb el que disposa l'article 113 del Reglament Orgànic Municipal, 
i es passa a tractar els assumptes següents: 
 
 
 
 Arribant a aquest punt, el senyor Alcalde, fa constar que els 
següents punts 1, 2 i 3, es debatran conjuntament. 
 
  
MOCIONS DE L’ALCALDIA-PRESIDÈNCIA 
 
 
 1.- Adjudicar el contracte de les obres de construcció del 
projecte executiu de l’Equipament Esportiu Ribera-Serrallo. 
 
 MOCIÓ 
 
 
 “Vist l’expedient instruït per la contractació amb les següents 
característiques: 
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 Objecte del contracte: Construcció del Projecte Executiu de 
“l’equipament esportiu Ribera-Serallo” de Cornellà de Llobregat. 
 Tramitació: Ordinària 
 Procediment d’adjudicació: Obert. 
 Forma d’adjudicació: Concurs. 
 
 Atès que les proposicions admeses a la licitació són les següents 
empreses: 
 
 
1 ISOLUXWAT, S.A. 
2 COPISA CONSTRUCTORA PIRENAICA, S.A. 
3 FERROVIAL-AGROMAN, S.A. 
4 ACS PROJECTOS OBRAS Y CONSTR., S.A. AGELECTRIC, S.A. 
6 FCC CONSTRUCCION, S.A. 
8 FERNANDEZ CONSTRUCTOR, S.A.- CONSTRUCCIONES BRUES, S.A. 
 
 
 Atès que la Mesa de Contractació es va reunir per procedir a la 
valoració de les ofertes presentades, proposant l’adjudicació Ferrovial-
Agromán, S.A., per ser l’oferta més avantatjosa per aquest Ajuntament i 
complir tots els requisits fixats al Plec de Condicions aprovat per regir el 
present procediment. 
 
 L’Alcalde-President de l’Ajuntament proposa al Ple de l’Ajuntament 
l’adopció dels següents: 
 

ACORDS 
 
  Primer.- Adjudicar a “Ferrovial-Agromán, S.A.”, el contracte de 
Execució del projecte de les obres de Construcció del Projecte Executiu de 
“l’Equipament Esportiu Ribera-Serallo” de Cornellà de Llobregat, amb estricta 
subjecció al Plec de Condicions Econòmic-Administratives aprovat pel Ple de 
l’Ajuntament de data 26 de juliol de 2002, i a la seva oferta. 
 
 Segon.- Establir com a preu del contracte, 21.324.860,- Euros, IVA 
Inclòs. 
 
 Tercer.- Fixar la garantia definitiva en la quantitat de 852.994,4 
euros, de conformitat amb el Plec de Condicions particulars, la qual haurà 
d’ingressar el contractista en el termini de 15 dies següents, a comptar de la 
recepció del present acord. De no acomplir-se aquest requisit, per causes 
imputables a l’adjudicatari, l’Ajuntament declararà resolt el contracte. 
 
 Quart.- Retornar la garantia provisional per un import de 
449.091,63 euros als licitadors següents: 
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1 ISOLUXWAT, S.A. Dipositada a Contractació 
2 COPISA CONSTRUCTORA PIRENAICA, S.A. Dipositada a Contractació 
4 ACS PROJECTOS OBRAS Y CONSTR., S.A. AGELECTRIC, S.A. Dipositada a Contractació 
5 COPCISA CONSTRUCCIONES  Y OBRAS CIVILES, S.A. Dipositada a Tresoreria 
6 FCC CONSTRUCCION, S.A. Dipositada a Contractació 
7 SILVER EAGLE DE OBRAS Y PROMOCIONES, S.L.-INTERSERVICIOS 

Y TECN., S.A. 
Dipositada a Contractació 

8 FERNANDEZ CONSTRUCTOR, S.A.- CONSTRUCCIONES BRUES, S.A. Dipositada a Contractació 
 
 Cinquè.- Formalitzar aquest contracte en document administratiu 
de conformitat al que disposa l’article 54 de la Llei de Contractes de les 
Administracions Públiques. 
 
 Sisè.- Comunicar les dades relatives a l’adjudicació d’aquest 
contracte al Registre Públic de Contractes de la Junta Consultiva de 
Contractació Administrativa en el termini dels tres mesos següents a la seva 
formalització, de conformitat amb allò que preveuen els articles 58, 93 i 118 
del Reial Decret Legislatiu 2/2000, de 16 de juny pel qual s’aprova el Text 
Refós de la Llei de Contractes de les Administracions Públiques. 
 
 Setè.- Posar l’expedient instruït a disposició dels altres licitadors 
ofertants als efectes de donar compliment a allò que preveu l’article 89.3, en 
concordança amb l’article 54.2 de la Llei de Règim Jurídic de les 
Administracions Públiques i Procediment Administratiu Comú. 
 
 Vuitè.- Notificar la present resolució al Departament d’Obres, 
Urbanisme,  Habitatge i Infraestructures, a la Intervenció Municipal i a 
l’adjudicatari, així com a la resta de participants.” 
 
 
 
 2.- Adjudicar al senyor Alvaro Siza Vieira, el contracte dels 
treballs de direcció d’obra compartida al 50% amb altre tècnic superior, 
de les obres de construcció de l’Equipament Esportiu Ribera-Serrallo. 
 
 MOCIÓ 
 
 
 “Vist l’expedient instruït per la contractació amb les següents 
característiques: 
 Objecte del contracte: Treball de direcció d’obra, compartides al 50 
%, amb altre tècnic superior de les obres de construcció de l’equipament 
esportiu Ribera Serrallo. 
 Tramitació: Ordinària 
 Procediment d’adjudicació: Procediment negociat. 
 Forma d’adjudicació: sense publicitat. 
 
 Atès que l’oferta presentada pel senyor Alvaro Siza Vieira compleix 
tots els requisits fixats al Plec de Condicions aprovat per regir el present 
procediment. 



 46

 
 L’Alcalde-President de l’Ajuntament proposa al Ple de l’Ajuntament 
l’adopció dels següents 

 
ACORDS 

 
 Primer.- Adjudicar al senyor Alvaro Siza Vieira, el contracte de 
treballs de direcció d’obra, compartides al 50%, amb altre tècnic superior de 
les obres de construcció de l’Equipament Esportiu Ribera Serrallo, amb 
estricta subjecció al Plec de Condicions Econòmic-Administratives aprovat per   
la Comissió de Govern de  data 26 de juliol de 2002 i a la seva oferta. 
 
 Segon.- Establir com a preu del contracte, 190.275,90 Euros IVA 
Inclòs. 
 
 Tercer.- De conformitat a l’article 41.3  del Text Refós  de la Llei  de 
Contractes  de les Administracions Públiques, la garantia definitiva es 
realitzarà mitjançant la retenció de  7.611,04 euros en el primer pagament a 
realitzar a l’adjudicatari. 
 
 Quart.- Formalitzar aquest contracte en document administratiu de 
conformitat al que disposa l’article 54 de la Llei de Contractes de les 
Administracions Públiques. 
 
 Cinquè.- Comunicar les dades relatives a l’adjudicació d’aquest 
contracte al Registre Públic de Contractes de la Junta Consultiva de 
Contractació Administrativa en el termini dels tres mesos següents a la seva 
formalització, de conformitat amb allò que preveuen els articles 58, 93 i 118 
del Reial Decret Legislatiu 2/2000, de 16 de juny pel qual s’aprova el Text 
Refós de la Llei de Contractes de les Administracions Públiques. 
 
 Sisè.- Notificar la present resolució al Departament d’Urbanisme, 
Infraestructures i Habitatge, la Intervenció Municipal, a l’adjudicatari, així 
com a la resta de participants.” 
 
 
 
 3.- Adjudicar el contracte d’assistència tècnica, per a la 
construcció de l’Equipament Esportiu Ribera-Serrallo, consistent en la 
direcció d’obra compartida amb l’arquitecte autor del projecte, la direcció 
de l’execució de l’obra, el control de qualitat i la coordinació en matèria 
de seguretat i salut. 
 
 MOCIÓ 
   
 
 “Vist l’expedient instruït per la contractació amb les següents 
característiques: 
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 Objecte del contracte: Assistència tècnica per la direcció, inspecció i 
supervisió de l’execució de les obres i la coordinació en matèria de seguretat i 
salut de les mateixes) per la construcció de l’equipament esportiu Ribera”, 
consistent en: la direcció de l’obra (compartida amb l’arquitecte autor del 
projecte), la direcció de l’execució de l’obra, el control de qualitat i la 
coordinació en matèria de seguretat i salut. 
 Tramitació: Ordinària 
 Procediment d’adjudicació: Obert. 
 Forma d’adjudicació: Concurs. 
 
 Atès que les proposicions admeses a la licitació son les següents 
empreses: 
 
 
1 INGENIERIA VICON, S.L. 
2 Companyies Associades de Serveis Tècnics, S.A. (CAST) 
3 MASTER, S.A. 
4 INTEGRAL, S.A. 
5 CENSA CATALANA D’ENGINYERIA, S.A. 
 
  
 Així mateix les proposicions de les següents empreses no han 
resultat admeses a licitació per no haver subsanat la documentació requerida. 
 
1 AUDING Auditores e Ingenierias, S.A.  
2 IBERING Estudios y Proyectos, S.A  
3 SUMMA Servicio de Ingenieria y Consultores, S.A  
4 Consultors Tècnics d’Enginyeria i Arquitectura, S.L  
5 SGS TECNOS, S.A.  
6 Jordi Casadevall i Dalmau, Josep Cabanyes i Moner, Xavier Badia i Armengou i 

Anna Valverde i Matillas  
7 Josep Mª Servent Vidal  
 
 Atès que la Mesa de Contractació es a reunir per procedir a la 
valoració de les ofertes presentades, proposant l’adjudicació a l’empresa 
MASTER, S.A., per ser l’oferta més avantatjosa per aquest Ajuntament i 
complir tots els requisits fixats al Plec de Condicions aprovat per regir el 
present procediment. 
 
 L’Alcalde–President de l’Ajuntament proposa al Ple de l’Ajuntament 
l’adopció dels següents  
 

ACORDS 
 

  Primer.- Adjudicar a MASTER, S.A., el contracte d’ Assistència 
tècnica per la direcció, inspecció i supervisió de l’execució de les obres i la 
coordinació en matèria de seguretat i salut de les mateixes) per la construcció 
de l’equipament esportiu Ribera”, consistent en: la direcció de l’obra 
(compartida amb l’arquitecte autor del projecte), la direcció de l’execució de 
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l’obra, el control de qualitat i la coordinació en matèria de seguretat i salut, 
amb estricta subjecció al Plec de Condicions Econòmic-Administratives 
aprovat pel Ple de l’Ajuntament de Data i a la seva oferta. 
 
  Segon.- Establir com a preu del contracte, 587.724.- Euros IVA 
Inclòs. 
 
  Tercer.- Fixar la garantia definitiva en la quantitat de 23.508,96 
Euros, de conformitat amb el Plec de Condicions particulars, la qual haurà 
d’ingressar el contractista en el termini de 15 dies següents, a comptar de la 
recepció del present acord. De no acomplir-se aquest requisit, per causes 
imputables a l’adjudicatari, l’Ajuntament declararà resolt el contracte. 
 
  Quart.- Retornar la garantia provisional per un import de 13.660, 
94 euros als licitadors següents: 
 
1 INGENIERIA VICON, S.L.  Davant contractació 
2 AUDING Auditorias e ingenierias, S.A.  Davant contractació 
3 Companyies Associades de Serveis Tècnics, S.A. (CAST)  Davant contractació 
4 IBERING ESTUDIOS Y PROYECTOS, S.A.  Davant contractació 
5 SUMMA Servicio de Ingenieria y Consultores, S.A.  Davant Contractació 
6 Consultors Tècnics d’ingenieria i Arquitectura, S.A.  Davant Contractació 
7 SGS TECNOS, S.A.  Davant Contractació 
8 Jordi Casadevall i Dalmau, Josep Cabanyes i Moner, 

Xavier Badia i Armengou i Anna Valverde i Matillas 
 Davant Tresoreria 

9 INTEGRAL, S.A.  Davant contractació 
10 CATALANA D’ENGINYERIAL, S.A.  Davant contractació 
11 JOSEP Mª SERVENT I VIDAL  Davant  contractació 
 
 Cinquè.- Formalitzar aquest contracte en document administratiu 
de conformitat al que disposa l’article 54 de la Llei de Contractes de les 
Administracions Públiques. 
 
 Sisè.- Comunicar les dades relatives a l’adjudicació d’aquest 
contracte al Registre Públic de Contractes de la Junta Consultiva de 
Contractació Administrativa en el termini dels tres mesos següents a la seva 
formalització, de conformitat amb allò que preveuen els articles 58, 93 i 118 
del Reial Decret Legislatiu 2/2000, de 16 de juny pel qual s’aprova el Text 
Refós de la Llei de Contractes de les Administracions Públiques. 
 
 Setè.- Posar l’expedient instruït a disposició dels altres licitadors 
ofertants als efectes de donar compliment a allò que preveu l’article 89.3, en 
concordança amb l’article 54.2 de la Llei de Règim Jurídic de les 
Administracions Públiques i Procediment Administratiu Comú. 
 
 Vuitè.- Notificar el  present acord al  Departament de Urbanisme, 
Habitatge i Infrastructures,  la Intervenció Municipal, a l’adjudicatari, així com 
a la resta de participants.” 
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 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del Regidor-Delegat de l’Àrea d’Interior, Comerç i 
Comunicació, senyor Antonio Balmón Arévalo, es fa una explicació dels 
dictàmens, manifestant que com ja vaig indicar en la Comissió Informativa són 
assumptes que possiblement passarien al Ple, perquè estàvem treballant sobre 
les diferents propostes que s’havien presentat. Si recordeu, en la Comissió 
Informativa, ja vaig dir quines empreses s’havien presentat tant a les obres de 
construcció de l’equipament com al contracte d’assistència tècnica, i per 
quines quantitats econòmiques que s’havien presentat. 
 
 Per a l’adjudicació del contracte d’obres –si recordeu- s’havien 
presentat sis empreses, i d’aquestes sis empreses s’han estudiat totes les 
propostes. Si recordeu, en el plec de condicions, allò que nosaltres havíem 
primat relacionat amb l’execució de l’obra, o sigui amb els mitjans que se 
disposa per a executar aqueixa obra, amb la programació que es realitzava, 
l’organització tècnica, l’organització de la qualitat, amb els sistemes 
constructius que s’utilitzarien, perquè és una obra que durarà dos anys i que, 
a més, té certes complexitats i que a més d’edificació,  comporta un gran 
treball d’instal·lacions que és fonamental que s’executés de forma correcta. 
 
 Analitzades totes les propostes, tant la part econòmica com la part 
que afecta als mètodes de treball que s’utilitzaran, la proposta que es porta al 
Ple és d’adjudicar a l’oferta més avantatjosa econòmicament però també més 
complerta en tot allò que fa referència al sistema de construcció i als mètodes 
de treball que s’utilitzaran per a aqueixa obra, i que seria la de l’empresa 
Ferrovial. 
 
 En el segon contracte està clar, és l’adjudicatari el senyor Alvaro 
Siza, que sabeu que estava contemplat ja en el seu contracte que es podia fer 
una adjudicació de la part tècnica i se’n fa pel 50%. I pel que respecta al 
contracte d’assistència tècnica, de les empreses que s’havien presentat, que 
també coneixeu les quantitats econòmiques per les quals havien licitat, una 
vegada mesurada i valorada tota la documentació que s’ha aportat, 
proposaríem l’adjudicació a l’empresa Master, S.A.         
 
 
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmeses a votació les mocions són aprovades per majoria 
absoluta dels assistents. 
 
Vot en contra: 
 
Grup Municipal d’EUiA, senyor Ignacio Flórez Barrón. 
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Vots a favor: 
 
Grup Municipal del PSC, senyors/es José Montilla Aguilera, Vicenç Badenes 
Teixidó, Antonio Balmón Arévalo, Susana Cordero Rojas, Sergi Fernández 
Mesa, Juan Antonio García Díaz, Cristina Gasull Martínez, Judith Ibáñez 
Vives, Llorenç Luna Rodríguez, Manuel Luque del Rio, Perfecto Madrid Olmos, 
Antonio Martínez Flor, Aurora Mendo Sánchez, José Luis Morlanes Galindo, 
Gloria Récio Díaz i Ramon Salabert Parramón. 
 
Grup Municipal d'IC-V, senyora Carmen Romero López i senyor Arnau Funes 
Romero. 
 
Grup Municipal del PP, senyora Mª Isabel Espinosa Fernández. 
 
Grup Municipal de CiU, senyor Nèstor Artís i Villena.  
 
Grup Municipal Mixt, senyors Alberto García Llorente i Antonio Naranjo 
Hijos. 
 
 
 
 
 
 
 I no havent-hi més assumptes a tractar, s'aixeca la sessió a 
indicació de la Presidència, quan són les vint-i-una hores i quaranta-cinc 
minuts, de la qual s’estén la present acta, que és signada per l'Alcalde-
President, juntament amb mi, la Secretària General, que ho certifico. 
 
 
 
 
 
 
 

 


